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mačem ponovila, se je uresničilo. V 
odlični igri sta v finalu premagala 
madžarsko dvojico Foliari-Horsar

Prva toika
ZA NAFTO

Za današnje kolo v slovenski conski ligi je prav gotovo karak
teristično, da so gledalci v tolikšnem številu prihiteli na stadi
one, kot še nikoli v letošnjem prvenstvu. To je samo dokaz več, 
da vlada vse večje in večje zanimanje za to priljubljeno tek
movanje. Morda je največje presenečenje tega kola zmaga Ma
riborčanov v Soboti, saj mu bosta ti dve točki morda, pomagali 
do naslova jesenskega prvaka. Za njimi hiti Rudar, ki je danes 
dokaj dobro opravil z nogometaši iz Nove Gorice, Ljubljana pa 
je nekoliko zaostala zaradi dveh izgubljenih točk v tekmi s Kri
mom. No, če že govorimo o presenečenjih, potem ne moremo 
mimo prve točke, ki si jo je priborila Nafta v letošnjem prven
stvu. Ilirija, ki je v začetku mnogo obetala, je v zadnjih kolih 
precej popustila. Preteklo nedeljo je izgubila s Triglavom, da
nes pa je morala oddati točko celo zadnjem na lestvici Nafti. 
Napadalci so bili danes dokaj dobro razpoloženi, saj so dosegli 
kar 2? golov, največ jih je bilo v mestnem celjskem dcrbvju, 
kjer je Kladivar kar osemkrat potresel mrežo Olimpa.

Šolska športna društva rastejo kot gobe po dežju. Nekje se najresneje pripravljajo za ustanovitev 
tega pomembnega telesnovzgojnega žarišča, drugje pa so že sredi najresnejšega dela.

Na II. osnovni šoli v Šentvidu smo zalotili odbor šolskega športnega društva pri drugi redni seji. 
Svoje društvo so ustanovili pred mesecem dni. V odboru je 12 učencev, od katerih je vsk zadolžen za 
svoje področje. Predsednik društva je Borut Pirnat, učenec osmega razreda.

Vprašali smo ga kakšen bo dnevni red seje.
»V prvi točki bomo obravnavali potek treningov, v drugi bomo reševali vprašanje članarine in sploh 

^ finančni problem, v zadnji točki pa bomo razpravljali o nabavi rekvizitov.«
Ni Torej prav tako kot na sejah vseh športnih organizacij. Prav je tako, da se naša mladina že zgodaj 
2 £ez»ani s problemi telesne vzgoje in je z njimi najtesneje povezana.
* Doslej so v Sloveniji ustanovili že 324 šolskih športnih društev. Ker imamo v naši republiki 146? 
^ raznih šol, je torej dosedanje število šolskih športnih društev že lep odstotek. V šolskih športnih dru

štvih pa je včlanjenih 33.386 učencev in dijakov.

Vojislav MarkovK, Teran in Kem
na najvišji stopnici

Vojislav Markovič mednarodni prvak Jugoslavije —
Teran in Kern se uvrščata med svetovno elito dvojic

Maribor, 20. nov. Zadnji dan in finalne borbe na mednarodnem 
Prvenstvu Jugoslavije v namiznem tenisu je le prinesel nekoliko več 
''speha našim tekmovalcem. Čeprav so pred finalnim srečanjem za mo
ške posamezno dajali več prednosti nadobudnemu madžarskemu tek
movalcu Rozsasu je Vojislav Markovič dobro pripravljen stopil k mizi.

odločno in napadalno igro je prisilil mladega Madžara v obrambo in 
‘"Rešljivo osvojil prvo mesto. Nizal je točko za točko in končno kro- 
'ol dobro igro z naslvom mednarodnega prvaka Jugoslavije. Na 3. me- 
t0 se je uvrstil Berger (Z. Nem), na 4. pa Harrison (VB).

dvojice so se prav tako 
^ustavile z odlično igro. Angleška 
j, 0Jlca Rowe-Harrower se je ftdlič- 
S borila z dvojico Rozeanu (Lfrael)- 
jgOrffegjpr (Avstrija). Res jc, da 
y i a Angelca Rozeanu odlična, 
do ia-r v svoii partnerici ni imela 
A Jr i pomoči, tako da sta zmagali 
gJSfežiuji s 3:i (18:21, 21:17, 21:12, 
s.g '• Na 3. mesto se je uvrstila 

»a dvojica Ružiča Nikolič-Plut.
Kja|V na mednarodnem prvenstvu

Ljubljana : Krim 13 (0:1)
Ljubljana, 20. nov. Lepo sončno 

popoldne in skromen nogometni 
spored, vse to je danes privabilo 
na stadion Ljubljane nad 3000 gle
dalcev, ki so zadovoljni zapuščali 
stadion, ko je sodnik odpiskal zad
njo minuto te razburljive in do 
zadnjega trenutka napete igre. Mo
štvi sta nastopili v naslednjih po
stavah:

Ljubljana: Zupančič, Bogataj, 80- 
štar, Herman, Prič, Skušek, Lune- 
žič, Majcen, Dolenc, Pirc, Corn.

Krim: Reba. Kržin, Bunc, Erzar, 
Djukič, Nikič, Bergelj, Kastelic, 
Škraba, Podobnik, Marjanovič 
(Toni).

Strelci: za Ljubljano Pirc v 78. 
minuti, za Krim Škraba v 24., 65. in 
89. minuti.

(Nadaljevanje na 8. str.)

3:t (19:21, 21:17, 21:15, 21:16). Tako 
Teran kot Kern sta zaigrala odlič
no in prisilila madžarsko dvojico, 
da se je le branila. Seveda sta od 
časa do časa tudi gosta napadala, 
vendar se je naša dvojica izkazala 
tudi v obrambi.

Gledalci so z dolgotrajnim plo
skanjem pozdravili simpatično dvo
jico Teran-Kern, ki je zasluženo 
osvojila najvišji naslov na pomemb
nem turnirju. Seveda si je naša 
dvojica z današnjim uspehom še 
bolj utrla pot v mednarodno areno 
in upamo, da bomo lahko njune 
uspehe še večkrat pohvalili.

H. ZVEZNA LIGA

Tudi Železničar
ODRED VZTRAJNO NA ZADNJEM MESTU — GOSTJE 

POBRALI MNOGO IZKUPIČKA —

DANAŠNJE KOLO V ZAHODNI SKUPINI II. ZVEZNE LIGE 
PRAV GOTOVO ZASLUŽI IME - SENZACIONALNO. TOLIKO 
PRESENEČENJ V TEM TEKMOVANJU NAMREČ ŠE NI BILO. 
MNOGI SO DEJALI, DA SO ŽELJE BORCA, DA BI PREMAGAL 
ŽELJEZNIČARjA SREDI SARAJEVA, ZARES NESKROMNE. 
TUDI ZMAGI ČELIKA V TUZLI IN PROLETERJA V KAR
LOVCU NISTA BILI NITI NAJMANJ PRIČAKOVANI. IN KONEC 
KONCEV TUDI OD ENAJSTORICE VARTEKSA NISMO PRI
ČAKOVALI, DA BO TAKO GLADKO OPRAVILA Z LOKO
MOTIVO. RESNICI NA LJUBO BODI POVEDANO, EDINOLE 
ODRED JE IZPOLNIL PRIČAKOVANJA VSEH - Z IGRIŠČA V 
ZAGREBU JE ODŠEL BREZ TOČKE.

a REZULTATI ZAHODNE SKUPINE: ZAGREB : ODRED 4:2, 
ŽELJEZNIČAR : BORAC 1:3, SLOBODA : ČELIK 0:2, KARLO- 
VAČ: PROLETER 0:2, TREŠNJEVKA : ŠIBENIK 2:1, VARTEKS : 
LOKOMOTIVA 2:0.

B REZULTATI VZHODNE SKUPINE: RADNIČKI (N) :
MAČVA 3:0, BAČKA : NOVI SAD 0:1, RADNIČKI (K) : SUTJE
SKA 3:1, BUDUČNOST : RADNIČKI (S) 1:0, POBEDA : RUDAR
3:0, SREM : SPARTAK 4:3. (Nadaljevanje na 8. strani)

parske v Budimpešti je naša 
. Jica Teran-Kern dosegla lep

na do-
Teran-Kern uuseg 

Peh. Upanje, da bi ga tudi

Kdo je najboljši 
slovenski športnik 

1960
bj^0 ^tos našim bralcem prepustili iz- 
letu J^iboljšcga slovenskega športnika

Prejšnji številki smo objavili, da

«vUp *%0. Danes že objavljamo posebni 
x-n na strani in Vas prosimo, da 

>l>0^jnprci pošljete na naslov: uredništvo 
Se Ljubljana, pasaža Nebotičnika, 
kj l naj opozorimo, da so za tiste, 
Qjepe °. sodelovali v naši anketi, namc- 

tri lepe nagrade.^

angleška NOGOMETNA LIGA 

]0n^0n’ no°' ~~ Včeraj 80 na tekmah 
ttji K<i noS0ruetne lige bili doseženi naslcd- 

,rezu^atif Aston Villa : Fulham 2:1, 
^Urn : Cardiff 2:2, Blackpool : Ar.se- 

*kes( ^ ^°^on : Burnly 3:5, Chelsea : Man 
«estei>r ^ Everton : Nevvcastle 5:0, Lei- 

^lefficld 2:1, Manchester U. : Brom- 
Tottenham : Birmingham 6:0, West 

Nottingham 2:4, Wolvcrhampton * 
3;0.

Zagotoviti sredstva
leiesna kultura zahteva legalni dotok linančti sredstev-Prahiemi zaradi pamaeftauja denarja

Telesna kultura vse bolj postaja neločljiv del življenjskega standarda delovnih ljudi, njihove rekre
acije in splošne vzgoje mladine. Vrste športnikov in članov TVD Partizan se nenehno širijo, nastajajo 
nova društva in klubi, raste število športnih in telovadnih prireditev, nastopov in tekmovanj, narašča pa 
tudi število gledalcev na teh prireditvah. Nemogoče si je zamisliti nedelje brez večjih športnih priredi
tev in prav tako popoldnevov in večerov. Šport nikakor ni več samo stvar aktivnih telovadcev in šport
nikov, niti ne samo pasivnih članov društev, temveč postaja vsesplošna vsakodnevna potreba širokih 
plasti delovnih ljudi. Naraščajoče zanimanje državljanov za kvalitetne športne prireditve potrjuje, da 
je šport postal vsakodnevna nujnost ne samo mladine, temveč vseh delovnih ljudi. Razpoloženje in želje 
mladine po aktivnem udejstvovanju v športnih organizacijah je dosti večje kakor pa to zmorejo obsto
ječe organizacije telesne kulture. Nerešena, zlasti materialna vprašanja na terenu pa onemogočajo 
osnovnim organizacijam telesne kulture, da bi zadovoljila potrebe telesne kulture, ki nastajajo med 
ljudmi.

Ta dejstva nujno narekujejo, da 
je treba urediti stalen in legalen ter 
od družbe kontroliran dotok finanč
nih sredstev telesno-kulturnim or
ganizacijam za njihovo poslovanje 
pa tudi za dvig kvalitete. Zaradi 
nerešenih materialnih pogojev ima
mo v zadnjem času vse več prime
rov, ko že dobro vpeljane organiza
cije opuščajo posamezne dejavnosti 
ter zožujejo svoje programe, se od
povedujejo raznim tekmovanjem in 
s tem seveda zmanjšujejo aktivnost 
in zanimanje mladih ljudi za te 
vrste družbenega življenja (Odred, 
Olimpija, Enotnost, Svoboda Vič 
itd.). Poleg tega pa je vse več pri
merov prestopanja iz ene organiza

cije v drugo in celo razpuščanja or
ganizacije. Ker niso rešeni legalni 
viri za funkcioniranje telesno^kul- 
turnih organizacij in vzdrževanje 
objektov le-ti propadajo, s čemer 
se povzroča milijonska škoda. So 
primeri, ko zaradi nerazumevanja 
vrednosti in vloge telesne kulture 
spreminjajo' ljudski odbori telovad
nice v obrtniške delavnice, skladi
šča in podobno (občina Ljubljana 
Polje, Vavfa vas, Velike Lašče). Ne
gativen odmev takih odnosov in 
ukrepov je več kot očiten in v osno
vi preprečuje širši razmah telesne 
kulture pri nas. Z gotovostjo lahko 
trdimo, da je pomanjkanje finanč
nih sredstev v osnovnih organiza

cijah najresnejša ovira v množič
nem in kvalitetnem razvoju telesne 
kulture. Še posobej pa je ta proble
matika v tistih športnih organizaci
jah, ki s svojim prizadevanjem, 
talenti in pridnostjo prispejo do 
višjih stopenj tekmovanj. Ti kolek
tivi, zaradi večjih stroškov, največ
krat ne morejo naprej in morajo 
odstopati od nadaljnjih tekmovanj. 
Na ta način ostanejo oziroma posta
jajo neizkoriščene možnosti in v 
pogledu širšega razmaha kvalitete 
kakor tudi množičnosti. Izgubljamo 
torej prednosti v primerjavi z dru
gimi predeli Jugoslavije tudi v tistih

(Nadaljevanje na 2. str.)

Poletov &@Ssal
zcmajboljSega strelca

ŠKRABA PRED HRIBERNIKOM
Danes so MU strelci v slovenski 

conski nogometni ligi zopet uspeš
nejši. Dosegli so 27 golov, od tega 
seveda največ nogometaši Kladivar- 
,ja. Ker pa je od 8 golov, kolikor so 
jih dosegli napadalci Kladivarja do
segel Hribernik le 1, ga je na naši 
lestvici prehitel Škraba, ki je kar tri
krat potresel mrežo Ljubljane. Vrst
ni red za pokal najboljšega strelca 
postaja zanimivejši in je seveda prav 
nemogoče reči, kdo bo v zimskem 
počitku lastnik našega pokala.

U golov: Škraba (Kr)
10 golov: Hribernik (Ki)

9 golov: Pire (Lj)
8 golov: Arnejčič (Mrb)
7 golov: Maučec (So)
6 golov: Florjane (Ol), Vidic (Mrb), 

Knaus (Ru), Uršič (NG), More (Sl), 
Rojina (Ilir)

5 golov: Brezar St. (Tr), Kokotec 
(KI), Opresnik (Ru), Elzner (Sl), Si- 
ladji (Tr)

4 goli: Majcen (Lj), Marjanovič 
(Kr), Ceh (Mrb), Poslnek (Ol), MaJc 
'Ru), Marinček (KI)

3 goli: Breznik K, (Mrb), Lukežič 
(Lj), Potočnik (So), Norčič (So), Ju
dež (Ilir), Kozine (Sl)

2 gola: Mihelčič, Stular L, (oba 
Tr). Osrečki (Sl), Vodeb Sega, Perc 
(vsi KI), Hojnik, Coklič (oba Ol), 
Breznik V. (Mrb), Koršič (II), Kuz
min, Križaj, Černič, Mozetič (vsi 
NG), Soštar, Dolenc (oba Lj), Djukič, 
Kastelic (Kr), Hirš (Na;, Jerše (Ru) 

1 gol: 30 nogometašev 
avtogol: Rezar (Ol)



ZAGOTOVITI SREDSTVA 'TIS freikiniresii
(Nadaljevanje s 1. strani) Sekretariat Partizana in Športne zveze 

Slavonije je na svoji zadnji seji raz- 
panogah, s kaiterimi smo dolga leta pravijai o teh problemih in ugotovil, da
prednjačili. Doslej ne poznamo še 
nobenega primera, da bi neka 
družbeno- m n ož i c i) a organizacija sre
di leta prekinila s svojim delova
njem zaradi nerešenih materialnih 
vprašanj, dočim se v športu zlasti 
v zadnjem času prav to zelo pogosto 
dogaja. Dasiravno so telesnokultur- 
ne organizacije najprimernejše in 
najprivlaenejše oblike rekreacije in 
ne le telesne, temveč splošne vzgoje 
mladih ljudi. Zato vsekakor kaže 
probleme telesne kulture na posa
meznih področjih temeljiteje in res
neje obravnavati ter omogočiti nor
malno delovanje.

Res je, da je družba doslej dajala 
precejšnja sredstva za telesno kulturo, 
toda največji del teh sredstev je bil po
rabljen za Investicije športnih objektov, 
medtem ko je za delovanje telesno kul_ 
turnih organizacij vključno za tekmo
vanja ostajalo le malo sredstev, kakor 
tudi za vzdrževanje zgrajenih objektov. 
Največkrat so osnovne organizacije pre
puščene svoji pobudi. Sredstva se zbira
jo za razne, čestokrat tudi nezakonite 
In nedovoljene načine, katera se tudi 
temu primerno nekontrolirano koristijo 
oziroma uporabljajo. Zaradi iskanja fi
nančnih sredstev preko raznih zvez in 
podobno se športni funkcionarji ne ute
gnejo ukvarjati z vzgojnimi in organi
zacijskimi nalogami. Tako lahko ugoto
vimo, da so prav te neurejene razmere 
mnogokrat krive za mnoge slabosti in 
ekcese na športnih prireditvah.

TRZIC GORENJSKI ROKOMETNI 
PRVAK

Preteklo nedeljo je bilo končano tek
movanje v gorenjski rokometni ligii. Tu
di letos je bil odločno boljši Tržič In 
je kre-pko prvi brez poraza. Presemet- 
Ijivo visoko se je uvrstila druga ekipa 
Mladosti, ki je kar na drugem mestu. 
Pa tudi novinec v ligi Horac iz Kranja 
Je presenetil, saj Je na tretjem mestu. 
Splošna ocena je, da se je kvaliteta
skoraj vseh 
boljšala.

moštev od lani

Lestvica:

precej iz

Trite 8 8 0 0 210:9(2 16
Mladost, n 8 6 0 2 206 M40 12
Horac 8 8 0 2 138:110 12
Duplje 8 4 2 2 130:110 10
Storite 8 4 1 3 138:90 9
Iskra H 8 3 0 5 78:190 6
Križe 8 1 1 6 133:126 3
Sava 8 0 2 6 70:116 2
ISkra I 8 1 0 7 121:201 2

je politika dotiranja sredstev društvom 
in klubom vse prej kot urejena in 
vzpodbudna za razvoj telesne kulture, 
predvsem pa, da so sredstva, ki jih do
bivajo osnovne organizacije za svojo de
javnost v vsakem pogledu nezadostna. 
V cilju nadaljnjega razvoja telesnokul- 
turnih organizacij in razvoja kvalitetnih 
dosežkov na tem področju skladno z 
drugimi naprednimi deželami, za kar 
imamo v naši republiki vse pogoje, je 
potrebno takoj urediti enoten sistem 
delitev sredstev za telesno kulturo. V 
cilju dviga kvalitete, kar ima tudi go
spodarski t. j. turistični pomen je treba 
odrediti posebna sredstva za posebne pa
noge v posebnih predelih in podobno. 
Predlagamo torej, naj merodajni činj- 
telji čimpreje prouče pomen in mesto 
telesne kulture na sploh, kakor tudi po
sameznih Karakterističnih panog za do
ločene predele. Da zagotove stalen vir 
finančnih sredstev iz katerih naj se kri
jejo potrebe društev in klubov.

Da »e zagotove sredstva za vzgojo 
kadrov, da se prepreči uporaba telovad
nic in drugih športnih objektov v druge 
namene in zagotovi njihovo redno vzdr
ževanje, da se zagotove materialni in 
drugi pogoji za kvalitetna in atraktivna 
tekmovanja, Sekretariat meni in pred
laga, naj se sredstva, ki dotekajo iz 
protialkoholne akcije za katerega uved
bo so bili inieiatorji prav športne orga- 
zacije v celoti uporabljajo le za razvoj 
telesne kulture. Za uspešno delo telesno- 
kulturnih organizacij Je potrebno zago
toviti take pogoje, ki bodo le v začetku 
leta omogočili organizacijam sprejema
nje in izvajanje letnega programa tako 
kakor danes zahtevajo potrebe družbe
nega življenja delovni ljudi. Pozivamo 
telesnokultume organizacije kakor tudi 
športnike, da aktivneje sodelujejo pri

razpravah o telesni kulturi v družbcno- 
političniii organizacijah, kakor tudi na 
zborih v® lile e v in ob drugih prilikah 
zlasti tedaj, ko se govori o perspektiv
nih družbenih načrtih občin in podobno.

Sekretariat Partizana in Športne zveze 
Slovenije sodi, da je omenjeni problem 
eden od ključnih za ohranitev in za na
daljnji razvoj množične in vrhunske te
lesne kulture pri nas, in presega meje 
možnosti in odgovornosti telesnokultur- 
nih organizacij. Zatq je temu problemu 
potrebno posvetiti vso pozornost in ga 
čimpreje in čim odgovorneje rešiti.

SEKRETARIAT PARTIZANA 
IN ŠPORTNE ZVEZE SLOVENIJE

H Ljubljana, 20. nov. Tekmoval-
■ na komisija zahodne sknpine 
H II. vzhodne lige je do nadalj- 
B njega prepovedala nogomet- 
M nemu klubu Odred uporah- 
B Ijati stadion za Bežigradom 
H zaradi nevšečnih dogodkov, ki
■ so se pripetili na tem igrišču
■ minulo nedeljo. Dokončno od-
■ ločitev bo prineslo šele disci-
■ plinsko sodišče Nogometne 
fli zveze Jugoslavije. Ni še zna-
■ no, kje bo Odred igral svojo
■ letošnjo zadnjo tekmo na do-
■ mačih tleh, kot vemo, je na- 
H sprotnik zagrebška Lokomo- 
8? tiva.

Odmevi z dvorane »C«
Organizatorji so se res potrudili — Angelica Rosenau 
najpomembnejša osebnost na turnirju — Ime Ruozsas 

si velja zapomniti
Med največje športne dogodke, kar jih je bilo doslej v Mariboru, 

moramo šteti XI. mednarodno prvenstvo Jugoslavije v namiznem tenisu, 
kt je bilo od petka do danes v dvorani na Mariborskem tednu. 
Tekmovanja so se udeležili predstavniki devetih držav, med njimi cela 
vrsta takih, ki uživajo svetovni sloves. Prireditelji so se res potrudili z 
odlično organizacijo, tako da so poželi zasluženo priznanje vseh udele
žencev in gledalcev.
Zanimanje za prireditev je bilo 

veliko, saj si je tekmovanje v treh 
dneh ogledalo okrog 6000 gledalcev, 
htarljivi funkcionarji so se torej s 
prireditvijo dobro uveljavili in 
ogromno prispevali h koristim 
športnega Maribora.

Najvidnejša osebnost na turnirju 
je bila ex-Romunka, sedaj pred
stavnica Izraela, Angelica Roseanu. 
Doslej je osvojila že 17 svetovnih 
prvenstev v namiznem tenisu. Šest
krat si je ta visok naslov osvojila 
v igrah posameznic, po trikrat v 
ženskih in mešanih dvojicah, ter 
petkrat v vrsti Romunije. Seveda 
je poleg tega osvojila še celo vrsto

Sedemnajstletni Rouzsas je opravičil sloves 
nade madžarskega namiznega tenisa. S pre
mišljeno igro je premagal po vrsti Godino, 
Nemca Arndta, Harangoza ter oba angleška 
reprezentanta Rhodesa in Harrisona. Seveda 
je mladi Madžar šele na začetku kariere in 
si njegovo ime velja zapomniti.

Jugoslavija : Avstrija 1:3
V okviru turnirja sta bili odigrani tudi 

dve mednarodni srečanji. Najprej so se po
merile ženske reprezentance Avstrije in Ju
goslavije. Naše Članice so se sicer potrudile, 
toda znanje ni zadoščalo, da bi premagale 
boljše Avstrijke. Morale so se zadovoljiti s 
porazom 1:3. Edino točko za naše barve je 
osvojila dvojica Ružiča Nikolič-Plut, vendar 
bolj po zaslugi borbene Nikoličeve.

RUDOLF C VITKO
osemdesetletnik

Na vsakoletnih javnih nastopih TVD Par
tizana Tabor iz Ljubljane lahko vidimo med 
številnimi oddelki tudi nastop sabljačev pod 
vodstvom tov. Budolfa Cvetka, pa ne samo 
to, njegovi gojenci sodelujejo tudi na vseh 
tekmovanjih ^zveznega in republiškega merila. 
Kdor ga vidi bodisi pri njegovem delu na 
Visoki šoli za telesno kulturo ali v telovad
nici Partizana Tabor med sabljači, mu ne bi 
nikdar prisodil tako visokega jubileja. Sam 
vedno poudarja, da je njegova pozna jesen 
odsev njegovega iivljenja in dela.

Rojen je 17. novembra 18S0 o Senožečah 
pri Sežani. Služboval je kot aktivni oficir od 
1900 do 1926, nato je bil komercialist in višji 
statistik do upokojitve 1950. S športom se je 
začel ukvarjati že z desetimi leti in to s telo
vadbo, ki so ji sledili tenis, drsanje in mo- 
torizem, kar pa je že opustil. V vojni ka- 
detni šoli v Trstu je leta 1896 začel s sablja
njem, ga strastno vzljubil, dosegel v njem 
velike mednarodne uspehe in postal končno 
višji športni trener. Razen s floretom v ruki 
ga vidimo pozimi na smučeh, poleti v pla
ninah in na morju med skakalci v vodo, 
kjer se lahko meri še z marsikaterim šport
nikom, ki mu ena od navedenih panog ni 
tekmovanje. Do danes je vzgojil veliko šte
vilo dobrih sabljačev, ki so dosegli najvišje 
državne naslove in se uveljavili tudi v med
narodnih arenah.

Ob tem visokem jubileju mu želijo osi 
Športniki in športni delavci, da bi še dolgo 
vrsto let ostal tako aktiven in neumoren pri 
vzgoji mladine. Posebej mu 1o želita TVD 
Partizan Tabor in uredništvo >Poleia< » svo
jimi sodelavci!
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BRODARJI
na sestanku

Zastopniki brodarskih društev
iz vse Slovenije so na IV. red
nem plenumu ugotovili sledeče:
■ pomanjkanje sodnikov in in

štruktorjev sta dva pereča pro
blema, ki jih morajo v priho- 
nosti čim prej odpraviti,

■ za to športno panogo ni med 
mladino pravega zanimanja. 
Zato nameravajo v vseh več
jih krajih Slovenije organizi
rati tečaje za nove inštruk
torje, ki naj bi delovali pred
vsem med mladino.

■ v miniuli sezoni je bil koledar 
tekmovanj pripravljen nena
črtno predvsem na škodo tek
movalcev,

■ že prihodnje leto bodo bro
darji vnesli v svoje delovanje 
še eno novost: krmarjenje mo
delov z daljinskim upravlja
njem,

Bmodelarji bodo v bodoče tek
movali tudi z motornimi čolni- 
modeli,

■ komisija za jadranje je dolo
čila starostno mejo mladincev-
tekmovalcev, ki bo taka kot 
doslej — IS let,

■ kajakaši so grajali slabo po
vezanost republiške zveze z 
BZJ. Društva pa naj bi v bo
doče pošiljala nadrejenim zve
zam poročila o svojih tekmo
vanjih najkasneje v enem 
tednu.

pomembnih zmag na raznih med
narodnih turnirjih. S svojim nasto
pom jc na svečani otvoritvi požela 
največ priznanja. V razgovoru z 
našim dopisnikom je omenila, da 
se bo za te nepričakovane izraze 
simpatije, skušala oddolžiti z dobro 
igro. Na tekmovanju je res poka
zala vse svoje sposobnosti, tako da 
so bili gledalci nad njeno igro res 
navdušeni. Njena igra je res pravi 
užitek in ekshibicija v namiznem 
tenisu. Po slogu igre se ji je pribli
žala le Angležinja Diana Rowe in 
njun nastop v finalu je zasenčil vse 
ostale na turnirju. Nabito polna 
dvorana je obe umetnici male bele 
žoge, nagradila z navdušenim odo
bravanjem. Angelica Roseanu je 
tako osvojila prvi naslov na XI. 
mednarodnem prvenstvu Jugoslavi
je v namiznem tenisu z rezultatom 
3:1 (21:16, 21:15, 15:21, 21:10), tretja 
Mossoczv (Madž), četrta Albert (Fr). 
Takoj po zmagi je glavni organi
zator prvenstva tovariš Bele, izro
čil zmagovalki lep pokal in častno 
darilo. Ostale tri najboljše pa so 
prejele praktične nagrade.

Od naših naj omenimo le Ružico 
Nikoličevo in Sovičevo, ki sta se 
uspeli uvrstiti v četrtfinale.

Pri članih je nastopilo 64 tekmovalcev. 
Našim predstavnikom ni šlo tako kot bi si 
želeli in so nastopili 2 menjajočo srečo. Ne
kateri so imeli lepe priložnosti za zmaga 
(Stencelj, Tomc, Kern), vendar so v odločil
nem trenutku popustili. Teran se je uvrstil 
v četrtfinale. Tam je naletel na Nemca Ber
gerja ia izgubil z 0:3. Mladi Markovič je 
popravil slab uspeh z mednarodnega sreča
nja proti Angležem in je odpravil oba nem
ška reprezentanta Gaba in Bergerja ter se 
uvrstil v finale.

naročnino?;

Jugoslavija : Anglija 1:5
Povsem razočarali pa so naši člani, ki so 

klonili proti Angležem 1:5. Posebno slabo je 
igral Markovič I, tako da smo včasih iz polne 
dvorane slišali tudi žvižganje. Teran v sre
čanju z angleškim prvakom Harrisonom ni 
imel največ upanja za zmago. Toda zelo se 
je potrudil in posrečilo se mu je osvojiti 
prvi niz 21:15. V nadaljevanju pa so njegovi 
udarci obtičali vsi po vrsti v mreži, kar ga 
je zmedlo iu ni nadaljeval tako uspešno kot 
je začel. Proti Ingberu pa je bil nezanesljiv. 
Edino točko je osvojil Markovič II z zmago 
nad Rhodesora. M tem srečanju je zaigral 
tako, kot bi ga želeli videti še večkrat. 
Kaže, da so noši reprezentanti slabo priprav
ljeni. Najbrž pa tudi niso bile preveč hva
ležne optimistične izjave pred dvobojem. Pri 
vseh po vrsti smo pogrešali borbenosti, brez 
katere si noši mladi igralci ne bodo priborili 
vstopa v mednarodno areno.

Pokroviteljstvo nad prvenstvom je prevzel 
predsednik okrajnega ljudskega odbora Jože 
Tramšek, ki je ob otvoritvi dejal, da je za
dovoljen s tako veliko prireditvijo v Mari
boru, kar bo seveda še povečalo zanimanje 
za namizni tenis.

Gorenjska nogometna liga
IZENAČENOST MOŠTEV

Minulo nedeljo je bilo Rončaoio tek
movanje v gorenjski nogometni podzve- 
zd. Značilnost za letošnji jesenski <3el 
prvenstva je v tem, ker so moštva pre
cej izenačena in je razmah med posa
meznimi mesti le za eno točko. Brez 
poraza Je na prvem mestu Partizan iz 
Škofje Loke, takoj za njim pa kranjska 
Mladost, ki je od lani precej napredo
vala. Pohvalno je zlasti to, da je go
renjski nogometni podzvezi uspelo, da 
so nastopali s svojimi pionirskimi mo
štvi vsa klubi, ki tekmujejo v članski 
konkurenca. Pa tudi disciplina se Je 
precej izboljšala. Med mladinci je prvo 
mesto pripadlo prav tako kot med čla
ni Škot j eločanom.

tribunag=

Telesna vzgoja 
mora bili 

enakovredna 
| ostalim društvenim

organizacijam
M Za našo predkongresno tribun,, 
M smo to pot izbrali Balda Bizja' 
| ka, predsednika Okrajne zvez« 
§ za telesno vzgojo Kranj. Odg®' 
§§ voril nam je na dvoje vprašanj'

I KAJ PRIČAKUJETE OD PB' 
I VEGA KONGRESA ZA TELES' 
| NO KULTURO?
H — Prav gotovo veliko. Dan6« 
M je vrsta nerešenih problemo|! 
1 ki jih bomo morali obravnavan 
1 na tem kongresu. Ce pregleda©" 
j§ stanje naše telesne vzgoje —
1 smo dosegli po beograjske© 
P kongresu — moramo kriticn 
U priznati, da kakšnih korenit©
I in bistvenih sprememb in večj6'[ 
s ga napredka nismo zabeleži©} 
S Res, da je jugoslovanski ko© 
= greš za telesno kulturo v mnog6' 
M čem nekatere probleme vendar' 
g le premaknil z mrtve točke m ,
II marsikaterem kraju povec ^ 
§1 splošno zanimanje za proble© 
šg telesne vzgoje. Telesna kultur 
š prav zaradi tega dobiva dan6 
s vedno vidnejše mesto na najra 
§ ličnejših forumih in organih,
H ji po pomenu pripada. Ta ko® 
g greš je dal vrsto načelnih sm6h 
= ni, naš slovenski kongres bi 
= moral konkretizirati. Skratka 
M treba bo dati naši telesni yzg6j. 
H vidnejše mesto in jo ocenjeva 
H z drugega vidika, ker danes 
j§ čina merodajnih forumov «
= vedno smatra telesno vzgojo k 
s golo zabavo. Treba bo tudi 
j§ dreti, da bo upravljanje slehe*
H nega telesnovzgojnega obje©
§! družbeno, zagotoviti materiala | 
H sredstva in to, kar je na Gorenj, 
H skem najbolj kričeče, zgradi 
§f dovolj športnih igrišč in P0‘'r 
g tih telesnovzgojnih objekte ■ 
H Rešiti pa bo tudi treba nrobl6' 
g odnosa do nekaterih športni 
= panog s strani Osrednje jug 
š= slovanske zveze (n. pr. smuč 
g nje).

1 ALI MISLITE, DA JE TELES' 
1 NA KULTURA DANES ENAKO' 
g VREDNA OSTALIM DRUŽBE' 
| NIM ORGANIZACIJAM, CE NE 
| ZAKAJ NE?
g — Telesna vzgoja si še veda« 
1 počasi utira pot k priznanju > 
g pravilnemu vrednotenju. 1« 
g to pa ima za posledico še vrs 
M drugih slabosti in pomaujh‘v 
g vosti. Veliko izboljšanje g]6 
g tega si obetam z ustanavljanj6 
g enotnih okrajnih športnih fo« 1 
g mov za telesno vzgojo. Ti org^ 
g ni bodo laže nastopali pred 
g rodajnimi forumi kot pa do s j 
= daj posamezna društva in klu 
= Sedaj je vladala velika ruz j, 
g sanost in ni bilo enotnega okraj, * 
g nega organa, ki bi pravd 
g usmerjal športno politiko, ra 
H mislim, da bodo Okrajne ^ 
g Občinske zveze za telesno vZ^i- 
g jo veliko pripomogle, da bo tue, 
g telesna kultura dobila tisto © , 
g sto, ki ji pripada. Hkrati pa 6 
g do te enotne zveze ne samo 
g ordinirale delo vseh osnovnih * 
g lesnovzgojnih organizacij,^©^ 
g več bodo predvsem pospešeV' ^ 
g proces nadaljnjega razvoja ^ 
f§ širjenja telesne kulture. Sveti 
g šport in telesno vzgojo pri V0^' 
g meznih občinah, kakor tudi Vjj 
g okrajih, so v glavnem rese? j0 
g le finančno plat in so pre®\jj01 
g skrbeli za pravilno nac6^ 
g usmerjanje telesne vzgoje v-,0, 
g loti. Konkretno pri nas ©'SN.li 
g renjskem se prav v teh © j,- 
g pripravljamo na usianovitev -J 
g činskih zvez za telesno ,vzlf v! 
g in to v Kranju, na Jesenica© . 
g Tržiču, Radovljici in Škofji ^ i 
g ki. Praksa bo pokazala ali 
g ubrali pravilno pot, vse P® ji, 
= odvisno od nas, od subjekti* .f, 
g faktorjev, bolj kot od objek 
g nih činiteljev. ,

ill!!!l!llllllltlll!Hllllllll!lll!IHIlllllllllllllllllllillllllllllHI!ll !!!!1!^^1
Lestvica:

člani

Škofja Loka 7 5 2 0 35:©
Mladost 7 5 1 1 26:©
Tržič 7 4 2 1 40:©
Jesenice 7 4 1 2 33:12
Planika 7 4 0 3 17:22
Prešeren 7 2 0 5 24:36
Naklo 7 1 0 6 19:30
Svoboda 7 0 0 7 4:64

Izjpn konkurence:
člani

Tržič B 9 2 4 3 16:©
Triglav B 9 2 1 6 22:39

mladinci
Skotfja Loka 3 2 1 0 11:5
Tržič 3 1 1 1 7:©
Jesenice 3 1 6 2 10 :©
Mladost 3 0 2 1 5:8



ŠPORTNIKI lllllllllillllillllllllllllllillll!

Meniscus najpogostejša poškodba športnikov © Stalni 

pregledi športnikov več kot potrebni © Kaj pripove

dujejo znani specialisti — ortopedi ® Obisk na športni 

ambulanti v Ljubljani

Nogomet je eden izmed tistih panog, kjer so poškodbe na dnevnem red«. Meniscus, gleženj ter najrazličnejše druge bolečine, vse to mora okusiti marsikateri nogometaš j

Pravzaprav zelo različno vzdušje. Iz športnega stadiona v prostore, 
kjer vlada duh po lizolu in drugih razkužilih, kjer gledamo bele halje 
in rekvizite, ki so kaj različni od športnih. Operacijski noži, tehtnice, 
rontgenski aparati, elektrokardiogrami, zdravilišča — včasih pa pri
dejo na vrste tudi operacijske mize._________________________________

Šport in zdravje, dve neločljivo povezani stvaril Šport naj bi bil 
tisto, kar bi človeku prinašalo vedrega duha in okrepitev telesa, ven
dar pa se je šport danes razvil že do take mere da postaja včasih 
atrakcija. Tak šport pa je včasih tudi nevaren. Lastnosti športnika 
požrtvovalnost, smelost, včasih celo tveganje ...

Včasih pa je telesna vzgoja tudi nekaj drugega. Zdravniki jo na
pišejo kot recept, prav tako kot zdravilo, ki ga kupimo v lekarni. Za 
najrazličnejše telesne deformitete, za nepravilno držo, za ploske noge 
jn najrazličnejše druge napake, ki jih danes skorajda množično ugo
tavljam opri pregledih šolskih otrok in mladine sploh je šport naj- 
boljše zdravilo.______________ _________________________________________

Sicer pa — o tem naj govore tisti, ki se s tem ukvarjajo dan za 
dnem. Zdravniki in sestre, ki hodijo po belih hodnikih, zdravniki in 
pestre, ki bdijo nad zdravjem mnogih članov Partizana, športnih dru
štev in drugih in tudi tistih, ki morajo vzeti v roke operacijski nož 
|n popraviti poškodovano koleno ...__________________________________

Obisk v Športni ambulanti v Ljubljani 
6 pravzaprav posebno doživetje. Kopica 

bUadih Članov Partizana, skrben pregled 
"^.irazUCneišlh telesnih organov, skratka 

ugodno vzdušje. In vendar ni vse tako 
ltot bi želeli. Skromni prostori, skromne 
Jbožnosbi in tudi skromna številka 4SOO 
•jtegledov na leto, vse to nam daje ve- 

da ljubljanska športna ambulanta 
r^avlja sicer veliko delo, vendar kljub 

zelo skromno prav zaradi skrom- 
’h zmogljivosti.
Športna ambulanta živi svoje življenje, 

"■rvnj pritisk, vitalna kapaciteta, srce, 
mča, rbntgen, telesna drža, ploske no- 

lo mandlji — vse to se pojavlja dan za 
6tl> na ustih zdravnikov, v kartotekah

povedali tudi o vlogi trenerja. Vse pre- 
veC pogosto se namreč dogaja, da Ja 
trening enostranski, da so trenerji pre
malo medicinsko In strokovno izobraženi, 
da imajo pred seboj eno samo željo — 
uspeh na tekmovanjih.

In kaj je v športu najbolj škodljivo? 
Prav gotovo alkohol in -ijlkotin. Kajenje 
in pijača neverjetno vplivata na šport
nikov organizem. Posledice so včasih 
take, da jih ni več moč popraviti. Osnov
no pravilo bi torej bilo — vsaj za šport
nike — brez nikotina In brez alkohola!

Skozi športno ambulanto gre seveda 
tudi vrsta znanih športnikov. V zadnjem 
času bi lahko našli tam Lakoto, ki je 
pred nedavnim prebolel meningitis,

Or. ljubica Vučetič - Zavrnik

na operacijski miz I

Precej naših športnikov se bo vse živ
ljenje spominjalo m ostalo hvaležno 
zdravniškim posegom, ki so jim vrnili 
zdravje in sposobnosti, tako da danes 
lahko še vedno merijo svoje moči na 
športnih igriščih. Ze marsikdo se je z 
uspehom zaupal asistentu na Ortopedski 
kliniki dr. Poharju. Le-ta ima mnogo iz
kušenj s poškodbami Športnikov. Obi
skali smo ga in rad nam je povedal ne
kaj zanimivosti tz njegovega »športne
ga« področja. Na vprašanje, kakšne vr
ste poškodb so najčešče pri Športnikih, 
nam je odgovoril:

obrabi, tako da nastane večja vdolbina. 
V takem primeru pa operacija ne more 
biti uspešna, saj novi meniscus ne mo
re izpolniti pregloboke vdolbine. Pri 
tej poškodbi pa bi. morali biti športniki 
tudi poslušnejši. Povem naj primer, ko 
sem nogometašu svetoval, naj ne na
stopi na tekmi. Naslednji dan sem pre
bral v časopisu njegovo ime med nasto
pajočimi. Seveda je Igral le 10 minut, 
nato pa je moral zaradi ponovne po
škodbe zapustiti igrišče. To je bilo še v 
času, ko zamenjava Še ni bila dovolje
na in tako je seveda škodoval svojemu

siti, Ti posegi pa so ie dokaz, kako gre 
danes šport v borbi za svetovne dosežke 
preko vseh meja.

Kako menite, da bi se športniki lahko 
ognili poškodbam?

Dejali smo že, da so vzrok poškodbam 
največkrat pretirane zahteve po vrhun
skih dosežkih Mnenja pa sem, da bo 
marsikak športnik ostal »prikrajšan« za 
mavčevc oblogo ali operacijo, če bi pred 
tekmovanjem pravilno ogrel svoje mi
šice Znan i Je, da so hladne mišice tr
de, neprožne 'n Če pride do večje sile, 
sklep ne more zdržati takšnega napora

Asis^en’ dr. Edvard Pohar

JCadak ftt < * *
Nogometaši »bolehajo« na meniseusu, 

smučarji si največkrat poškodujejo gle
ženj, dvigalci križ Itd. Meniscus je raz
meroma lahko ugotoviti, seveda ne pri 
prvi poškodbi Ce pa se ponovi, ga prav 
lahko odkrijemo. Moderna medicina se 
zavzema za takojšnjo operacijo te vrste 
poškodbe. Meniscus Je namreč mali hru
stanec, katerega pri operaciji odstrani
mo, vendar se sčasoma obnovi. Novi 
hrustanec pa opravlja prav tako dobro 
svojo funkcijo kot prejšnji. To bi mo
rali vedeti vsi športniki in takoj priti k 
zdravniku pod nož. Omenim naj le Kri
stančiča in Elznerja, tel sta se oglasila 
pravočasno In sta danes prav tako do
bra športnika kot pred operacijo. Ce pa 
poškodovanec odlaša, mu meniscus po
škoduje tudi hrustanec v sklepu In ga

klubu, še bolj pa sebi. Ce sem že pri 
poškodbah nogometašev, naj omenim še 
Medveda in Klančišarja. Oba sta imela 
zelo težki poškodbi v gležnju. Do teh 
pride zaradi zelo grobe igre, in če se ne 
zlomi piščal, se poškoduje hrustanec v 
gležnju Tako poškodbo pa je zelo tež
ko odkriti, saj Je znano, da rbntgenska 
slika ne pokaže hrustanca. Prav zato je 
moral Klančišar opraviti dolgo pot, do
kler se nismo odločili za operacijo. Tudi 
to poškodbo moremo z operacijo dobro 
pozdraviti.

Povem naj še nekaj besed o smučar
jih. Znano Je, da so najpogostejše po
škodbe prt teh športnikih v gležnju. Da 
bi se jih iznebili, so pričeli povezovati ta 
del noge in ga takorekoč spojiti s smuč
mi. S tem pa so rešili le gleženj, po
škodbe pa so se preselile na koleno, go
len ali celo glavo. Seveda so ti deli te
lesa sedaj tako izpostavljeni, da poškod
be prav nič ne zaostajajo za prejšnjimi. 
Tega vprašanja medicina ne more re-

m zato je razumljivo, da pride v takem 
primeru do poškodbe. Seveda pa se mo
re ogrevanje odvijati po navodilih, tako 
da se športnik ne utrudi že pred tekmo. 
Začetek mora biti zmeren, vrh ogreva
nja pa mora biti dosežen prav pred na
stopom. Zelo pogoste poškodbe športni
kov na kratke proge so raztegnjene mi
šice. Tudi to poškodbo moremo operi
rati, vendar Je pri tem daljši proces. No
ga mora biti tudi več tednov v mavcu, 
dokler se mišica ne zaraste. Potem pa Jo 
Je treba razgibavati in Jo pripraviti do 
takih sposobnosti, kot jih je imela pred 
poškodbo. Ce pa stegnjene mišice ne 
zdravimo, ostane predolga in ne more 
opravljati svoje funkcije. Večkrat se tu
di dogaja, da poškodovanim športnikom 
dajejo injekcije, da bi vzdržali tekmo do 
konca. Menim, da to ni nič drugega kot 
navaden doping, ki Je nekoristen ih ne
human. Spori gojimo zaradi tega, da kre
pimo zdravje, ne pa da iztisnemo iz svo
jega telesa zadnje sile za ceno zdravja.

llllllllll!lllll!ll!l!llll!!lllllll!llll!IIIIUI!!llllll!!lllllllll!llllllllll!ll!lll!IIIIIIII!l!I!lll!lll!lllllllllllllllllllll!llliIII!!lll!!lllllllil!l!ll!l!!ll!l!!ll!l!ll!llll!^^l^

4500 pregledov na leto
^••gledancev in v nasvetih, ki jih šport-
v4 ambulanta pošilja posameznikom in 

urustva. S čim se pravzaprav športna 
^“Ulanta v Ljubljani najbolj ukvarja?

Sistematično pregleduje člane najraz- 
J\neJSih društev in seveda tudi tekmo- 
. ‘Ce. Lam so pregledali 4500 športnikov 
t r hašli mnogo tistega, kar smo že zgo- 
je žspisadi. Njihova najvažnejša naloga' 
0 ’ 113 svetujemo tistim, pri katerih naj- 
Ciflz na'P3ke. dopolnilne športe ali spe- 

fne vaje. Prav ta način predstavlja 
p ^* v° zdravljenje teh napak in Je do- 
.^ni šport mnogokrat bolj koristen 
t * si sploh lahko mislimo. Pri mnogih 
jJ^Povalcih včasih odkrijejo tudi težje 
j^ltodbe in napake v telesnem orga- 

mu ter Jih pošljejo na zdravljenje ali 
^»vanje.

Ranima,,• smo se tudi za nekaj naj- 
Prv zna,čilnih športnih panog in se pre- 
Sled * ° n^ifl kor‘9tnih ‘[1 škodljivih po- 
jj^lcah. Kolesarjenje sodi med najna- 
fjT^cJše športne panoge, predvsem za- 

velikega napora srca. Atletika sodi 
Ijai'1 *:iste športne panoge, kjer se pojav- 
jjT-0 bajrazličnejše oblike človeškega na- 
k?*’3' Najhuje je pri kratkih progah, 
}{a?r 3® potrebna nenadna, hitra In ma- 
^malna obremenitev celotnega čiove- 

orsanizma. Zelo naporen je tudi 
ha 800 m, medtem ko so teki na 

ker se orga- 
naporu. Boksvečjemu

^ge 
ten
56
Pbškodbe zelo pogoste. V Beogradu 

mikro poškodb
j. rcev na isto mesto prav gotovo pust! 
iL?5,čdiceki
Nko

Plavanje je ena izmed panog,

vodstvom.
a ' dapostne

Povedati pa mo
stni0' <3a mora biti plavanje za različne 
žgj 0sthe dobe posebej prirejeno. Iz.Tra- 
tlste 86 is, da tudi smučanje sodi med 

zvrsti športa, ki prine-elo zdravim 
tahuf Ir orisi i, seveda pa se ni moč Iz- 
tejjl ™ mnogim poškodbam.. Smučarski 
^ ženski spol niso posebno prlpo-

Športni ambulanti so nam precej

Jemca, znanega smučarskega skakalca, 
ki si Je poškodoval nogo naprej pri no
gometu, za tem pa še na skakalnici v 
Lahtlju in se Je moral podvreči operaciji 
meniscusa. Danes Je popolnoma zdrav 
In nared za skakalnico. Atletski repre
zentant Važlč Je moral na operacijo 
hrbtenice, danes pa se ima zahvaliti 
predvsem svoji trdni volji, da Je spet 
med najboljšimi na Jugoslovanski atlet
ski stezi. Seveda pa so tu še mnogi 
drugi: Medved (nogomet) a težko po
škodbo gležnja, Mozetič (nogomet) z 
obolelimi ledvicami, Frančeškin (nogo
met) z operiranim memlscusom, Cerar 
(telovadba) s poškodovano roko, Kri

stančič (košarka) z operiranim meniscu- 
som Itd.

Nekaj Je prav gotovo res. Mnogi naši 
športniki so preboleli težke poškodbe in 
ilb danes spet na športnih terenih. Pri 
nas imamo vrsto odličnih strokovnjakov, 
ki so se z uspehom prebili v najbolj 
skrite kotičke te zvrsti medicinske zna
nosti, na drugi strani pa opažamo, da so 
sistematični pregledi in splošna skrb za 
vse tiste, ki se ukvarjajo s telesno vzgo
jo, vse preredki in premalo organizirani. 
To dvoje bi bilo treba vskladiti, najti 
isto raven m lahko bi se uvrstili med 
napredne države tudi na tem področju.

nib in sicer kroničnih ter poškod
be, ki zahtevajo kurirski poseg. 
Zelo zanimivo je spremljati kro
nične poškodbe, seveda v prvi vrsti 
koleno in gleženj. Imamo veliko 
število drobnih poškodb, ki so jih 
zdravniki spoznali za nenevarne 
ali pa bolniki sploh niso prišli na 
kliniko. Na razno zdravljenje, po
sebno pa če je športnik počival je 
bilo bolje. Vendar se pri ponovnem 
športnem udejstvovanju poškodbe 
ponavljajo z večjimi ali manjšimi 
bolečinami. To zelo negativno vpli
va na športnika in sicer v dveh 
oblikah: najprej v zmanjšani fizič
ni sposobnosti, nato pa tudi na nje
govo psihološko pripravo, tako da

Dr. Mihelič

Asistiral sem pri operaciji Bobrova
hi,’' Proge nekoliko lažji
S?
So “C3mo med tiste športne panoge, kjer

na primer delali analizo in ugotovili 
na možganih. Več

Ortopedska klinika v Lovranu, 
ki jo vodi dr. Mihelič, dolgolet
ni učenec znanega zagrebškega 
zdravnika dr. Grospiča, je marsi
kateremu športniku pomagala na 
noge. Dr. Mihelič je že v Zagrebu 
ustanovil poseben oddelek za šport
ne poškodbe, ki se je nato prese
lil v Lovran. Vrsto let, ki jih po
sveča ravnatelj klinike v Lovranu 
dr. Mihelič športnim poškodbam, 
je prebil pri operacijskih mizah in 
mnogi športniki izpod njegovega 
noža so danes zopet zdravi.

»Kdaj ste se začeli posvečati 
športnim poškodbam?« smo ga naj
prej vprašali.

— Že takoj po vojni sem bil uče
nec znanega dr. Grospiča, ki ima

mnogo izkušenj na tem področju. 
Asistiral sem tudi pri operaciji me
niscusa znanega sovjetskega nogo
metaša Bobrova. Takoj po vojni so 
namreč nogometaši Partizana go
stovali v Sovjetski zvezi. Za sovjet
ske nogometaše je bila takrat ope
racija meniscusa precejšnja poseb
nost, saj je do takrat uspelo le ma
lo operacij. Vrsta Partizanovih no
gometašev pa je po operaciji prav- 
tako uspešno nastopala v nogome
tu. Tako je prišel v Zagreb tudi 
Bobrov, ki je seveda po operaciji 
igral še vrsto let.

»Kaj menite o raznih športnih po
škodbah?«

— Pri vseh ortopedskih poškod
bah imamo precejšnje število šport-

izgubi samozavest, koncentracijo in 
si ne upa napraviti niti tistega, kar 
bi moral. Z drugimi besedami — 
športnik postopoma zaostaja v svo
jih sposobnostih. Poudarjam, da je 
psihološki poudarek odločilen, tako 
da pomeni glavni problem ne samo 
za športnika, ampak tudi za^njego- 
vega trenerja in za vso športno 
okolico. To je seveda povezano s 
pojmom, ki mu pravimo forma 
športnikai Kako je to važno, nam 
dokazuje praksa, po kateri na pri
mer uspešno ozdravljeni in operi
rani športnik mnogo prej doseže fi
zične sposobnosti za ponovne šport
ne napore, kot pa to z rezultati 
pokaže. To odločilno vlogo pa ima 
po končanem zdravnikovem posegu

trener, ki mora uporabiti moderna 
sredstva, s katerimi pripelje šport
nika do popolne sposobnosti.

Če pa imamo opravka s kronič
nimi poškodbami, potem je to vpra
šanje še težje. Težko je namreč 
pričakovati uspeh, če ne odstrani
mo pravočasno glavnega vzroka. Ze 
leta spoznavamo te probleme, ki 
smo jim posvetili največjo pozor
nost in zato radi sprejemamo šport
nike s takimi poškodbami. Čeprav 
gre za prav majhno okvaro, kot 
na primer kronično poškodovani 
gleženj, sprejemamo take bolnike v 
bolnišnice. Tu jih strokovno pre
gledujemo, za kar imamo več mož
nosti. Čestokrat ni lahko odkriti, 
zakaj športnika boli, drugič pa spet 
ne boli gleženj. Zdravljenje take 
poškodbe je dolgotrajno, potrebna 
pa je dobra analiza, da lahko izbe
remo pravo in učinkovito zdravlje
nje.

Posebno težke pa so poškodbe 
kolena. To je moj hobby. Prav rad 
bi imel po stenah moje pisarne 
slike samih kolen. Z analizo kro
nične poškodbe kolena in z dolgo
letnimi izkušnjami nam je uspelo 
odkriti mnogo prikritih težjih po
škodb, posebno meniscusa. Taki 
primeri pomenijo velik uspeh za 
medicino, saj s tem športnika lah
ke kljub dolgotrajni bolezni zopet 
pripeljemo na športne poljane. Na 
prvi pogled kaže, da športniku ni 
težko reči — zdrav si in lahko 
pričneš s treningom. Vendar je za 
takšno odločitev potrebna temelji
ta strokovna analiza. Zdravnik mo
ra svetovati športniku in trenerju, 
da za napore ni nobene ovire. Prav 
nogometaš Kranjc je lep primer, 
kako mora tekmovalec tudi sam 
pokazati dovolj volje za ponovne 
športne napore. Dolgo časa je bil 
prepričan, da še ni sposoben za tre
ning,, čeprav so mu to zagotavljali.



Plavalci v »slepi ulici”
Kje so vzroki za stagnacijo plavanja v Sloveniji — 
Pogoji taki kot pred 30 leti — Samo zimski bazeni 

lahko rešijo našo kvaliteto
Vsakoletna črta., ki jo potegnemo pod 

bilanco pretekle sezone, nas je letos še 
bodj prepričljivo pripeljala do zaključ
ka, da plavalni šport v zadnjih sezonah 
stoji na mestu in da v relativnem po
gledu na ogromen razvoj plavanja v 
svetu celo nazadujemo. To je dejstvo, 
ki nam ga ne bo težko dokazati.

Za začetek nekaj številk, ki nam bo
do to ugotovitev najbolj nazorno potr- 
diile. Vrednost najboljših rezultatov 
(preračunana v točke) se je v zadnjih 
štirih letih gibala takole: 1966 — 602, 
1957 — 665, 195« — 669, 1969 — 6«5 in 1960 
— 689. Iz teh nekaj številk lahko zaklju
čimo, da je stagnacija nastopila zlasti v 
razdobju, 1959-60, kjer smo zašli v slepo 
ulico. Ce pa vrednost rezultatov najbolj
ših plavalcev v Sloveniji primerjamo z 
razvojem v Jugoslaviji ali celo v svetu, 
potem dobimo še bolj žalostno sliko. Pri 
indeksu 100 smo v tem razmerju doseg
li naslednji procent:

določen način treninga, ki ima v moder
nem princdipu velike zahteve od tekmo
valca in trenerja je v javnem kopališču, 
kjer mrgoli kopalcev, ki vsako minuto 
motijo delo trenirajočih, nemogoče. Naši 
plavalci imajo danes pogoje za trening 
prav takšne, kakršne so Imeli plavalci 
pred 30 leti, čeprav vemo, da se je

način treninga od takrat v svetu močno 
spremenil.

tudi Širina premajhna

Vemo, da so Amerikamci izbojevali 
»v oj o prednost na zadnjih olimpijskih 
igrah zahvaljujoč izključno izredno ve
likemu izboru kvalitetnih tekmovalcev. 
Izredna kvalitetna širina je dala tudi 
najvišji kvalitetni vrh. Pri nas pa se

leto vzklije neka nova osnovna organi
zacija, ki pa zopet zamre. Tako je bilo 
s plavalci v Mariboru, v Kamniku, v 
Murski Soboti, na Bledu, v Konjicah, v 
Novi Gorici, v Višnji gori in ne vem kje 
še vse. Pa tudi klubi, katerih delo šte
jemo med zadovoljivo, imajo svoje vrste 
premalo številne, kar pa je zopet zveza
no s finančnimi, organizacijskimi in ne 
v majhni meri tudi prostorninskimi pro
blemi.

Nismo se hoteli spuščati v finančne in 
organizacijske probleme, ki so značilni 
skoraj za vse naše športne organizacije. 
Želeli smo pokazati le na problem, ki ga 
lahko rešimo samo z gradnjo zimskih ba
zenov, če pač želimo vzdrževati v plava
nju kvalitetno raven. V vsakem drugem

tudi pri tem problemu že desetletje vr- primeru bomo morali čez nekaj let ugo- 
timo v začaranem krogu. Že deset let sie toviti — slično kot so zapisali smučarji
krog petih, šestih Mubov, ki goje pla-----da je tudi plavanje lep rekreacijski
vanje ne premakne z mrtve točke. Vsako šport. M. P.

1956
J ugosLavija

73
svet

27
1957 84 43
195« 82 41
1959 87 43
1960 73 36

Ta majhna primerjava nam najbolj 
nazorno kaže odnos kvalitete plavanja 
v Sloveniji z razvojem v Jugoslaviji in 
v svetu. Po izrednem vzponu, ki smo ga 
dosegli v letu 1957, smo do leta 1959 to - 
stanje nekako obdržali ald ga celo ne
koliko izboljšali, vendar smo prav v zad
njem olimpijskem letu v odnosu do pla
vanja v Jugoslaviji padli na raven iz 
leta 1956, v odnosu do razvoja v svetu pa 
nekako daleč pod povprečjem, ki smo 
ga dosegli že v letu 1957. Prav ta pri
merjava je toliko bolj koristna, ker nam 
prikaže realno vrednost trenutnega sta
nja, katero večkrat ne. moremo objek
tivno preceniti, zlasti če dosežemo tu 
ali tam kakšen nov rekord, ki nas se
veda zelo razveseli, večkrat 'pa tudi za
pelje v prevelik optimizem.

SEZONA DOLGA 3 MESECE
Klimatski pogoji v Sloveniji so za pla

valni šport prav gotovo najbolj neugod
ni v vsej Jugoslaviji. Sezona, ki se obi
čajno začne sredi junija, traja v naj
boljšem primeru do prvih dni septem
bra, to je komaj tri mesece. Ce k temu 
odštejemo vse deževne in izredno mrz
le dni, katerih v zadnjih letih ni malo, 
vrše dneve, ko so na sporedu tekmova
nja, katerih pa prav tako ni malo, po
tem lahko prav mirno trdimo, da ima
jo naši plavalci v poletnih mesecih naj
več 60 dni treninga. Moderna načela 
treninga danes zahtevajo od športnika 
neprekinjen celoletni ciklus treninga* 
Plavalci si pomagajo s športi in dopol
nilno gimnastiko na suhem. Ta način 
dela je sicer prodrl tudi med naše tek
movalce in strokovnjake, ki ga pone
kod izvršujejo bolj, nekje manj natanč
no, vendar pa je dosezanje rezultatov 
take vrhunske kvalitete, do koder se 
fie naš plavalni šport povzpet, kljub 
vsem dopolnilnim vadbam, napredek ne
mogoč. Prispeli smo do tiste stopnice, 
kjer ob takih pogojih naprej ne gre 
več!

Pa tudi v tistih treh poletnih mesecih 
so pogoji za naše vrhunske plavale« 
tako slabi, da prav gotovo tudi vpliva
jo na

Zaskrbljujoče • • •
Vprašanje sredstev za redno 

delovanje osnovnih športnih or
ganizacij je bilo obravnavano v 
zadnjih letih na oseh športnih 
forumih od osnovnih, preko ob
činskih in okrajnih, do republi
ških s skupščinami NZS vred.

Predsedstvo NZS je pred ne
davnim razpravljalo o tej proble
matiki, to je o materialnem sta
nju svojih organizacij in ugoto
vilo, da sklepi in priporočila za 
izboljšanje sedanjega položaja 
niso uresničeni. Ponekod je sta
nje nogometnih organizacij zelo 
slabo, naravnost kritično in za
skrbljujoče. Posebno kritično je 
stanje nogometnih, pa tudi ostalih 
športnih organizacij na področju 
mesta Ljubljane. Nekateri, šport
ni kolektivi v Ljubljani ne more
jo normalno razvijati svoje de
javnosti prav zaradi pomanjka
nja finančnih sredstev, nekateri 
pa nameravajo celo prenehati s 
svojim delovanjem, kot n. pr. NK 
Olimpija, NK Krim, NK Ilirija, 
NK Odred itd.

Predsedstvo NZS ugotavlja, da 
sedanja praksa, ki vsiljuje funk

cionarjem športnih kolektivov 
osredotočenje vsega njihovega de
la zgolj i-lovu« za finančnimi 
sredstvi, ni samo škodljiva, tem
več predvsem ni o skladu s pra
vilnim vrednotenjem športa kot 
pomembne veje družbenega živ
ljenja. Razumljivo je, da je o ta
kih okoliščinah vzgojno delo po
tisnjeno ob stran, ker je pač vpra
šanje ibiti ali ne bitu vedno o 
ospredju. V tem je tudi iskati pre
cejšen del vzrokov za nezaželene 
pojave v športu, ki škodujejo 
ugledu tej zvrsti družbenega de
lovanja. Ob tem se tudi postavlja 
vprašanje republiških športnih 
forumov z NZS vred, ki morajo 
zaradi navedenih težav le sprem
ljati takšno životarjenje svojih or
ganizacij.

Predsedstvo NZS je mnenja, da 
je treba še posebej preskrbeti 
materialna sredstva kvalitetnim 
športnim aktivom, saj je delo v 
teh kolektivih zahtevnejše in ter
ja znatnejša materialna sredstva. 
Predsedstvo NZS sodi, da je po
trebno ob ustrezni materialni po
moči zagotoviti športnim kolekti

vom tudi takšno vodstvo, ki bo 
znalo pravilno in smotrno upo
rabljati družbena sredstva in ki 
bo — kar bi bilo tedaj tudi mo
goče — postavilo vzgojna vpraša
nja na prvo mesto. Predsedstvo 
NZS nadalje sodi, da pomeni v 
večjih središčih obstoj in delova
nje kvalitetnih športnih kolekti
vov — in tudi nogometnih, do- 
kajšen de} standarda prebivalcev 
teh središč in njihove okolice. Ob 
kvalitetnih športnih, zlasti nogo
metnih prireditvah, najde razve
drilo tisoče in tisoče naših držav
ljanov. Takšne prireditve ne pred
stavljajo le športnih dogodkov, 
temveč tudi znatno prispevajo k 
rasti gospodarskega in turistične
ga razvoja kraja, kjer se prireja
jo.

Predsedstvo NZS zato opravi
čeno apelira na vse merodajne či- 
nitelje, da kot v ostalih večjih 
središčih o Jugoslaviji zagotovijo 
športnim kolektivom potrebna 
materialna sredstva za njihovo 
delovanje, kar zlasti velja za raz
voj atraktivnega športa, kakor tu
di takšen kadrovski sestav, ki bo 
lahko uspešno opravljal vse za
dane naloge.

Predsedstvo NZS
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nadaljnji razvoj. 'Izvrševati nek

PARTIZANSKA DRUŠTVA ® PARTIZANSKA DRUŠTVA @ PARTIZAN

!/o prebivalstva v Partizanu
Mimo telovadbe tudi druge panoge 
vanje predstavnikov oblasti

Malo je krajev pri nas, kjer bi se 
lahko tako pohvalili s telesnovzgojno 
dejavnostjo kot v Dolnjem Logatcu. 
70» aktivnih članov v vrstah Partiza
na predstavlja za Logatec 40 •/» vsega 
prebivalstva. Toda ne samo to. Delo 
v društvu kaže, da bi bilo lahko 
TVD Partizan-Logatec marsikomu za 
\lzor. Načelnik društva tov. Mrak 
nam je takole pripovedoval:

»Se pred tremi leti smo imeli ze
lo neprimerne prostore za telovadbo. 
Toda pljunili smo v roke in z udar
niškim delom ter ob pomoči občine 
zgradili prostore, ki nam ustrezajo. 
Telovadnico smo opremili z lastnimi 
sredstvi in z nagradami okraja. Kako 
potreben je bil ta objekt v našem 
kraju kaže dejstvo, da je telovadnica 
zasedena od 7. zjutraj pa do 10. zve
čer. Telovadnica namreč služi tudi 
osemletki.«

»KAKO STE USPELI PRIDOBITI 
TOLIKO ČLANOV?«

— Takoj po Kongresu v Beogradu 
smo dali mladini proste roke pri iz
biri raznih športnih panog. S tem smo 
Število članstva neverjetno povečali. 
Do Kongresa smo imeli pri nas po
leg telovadbe le še nogomet in smu
čanje. Danes pa so naši mladini na 
voljo še rokomet, košarka, odbojka 
In namizni tenis. Ce pa bodo poka
zali veselje tudi do drugih panog. 
Jim bomo seveda pri tem pomagali. 
Povem naj še, da v vseh disciplinah 
naši športniki tudi tekmujejo. Vsaka 
panoga ima na voljo tudi telovadni-

Popoln« razume-“.“""““j
Skrb za okoliške kraj e10 niso športno razgibana. Povem naj

še, da nas tudi Okrajna zveza pri 
našem delu zelo podpira. K nam je 
poslala prof. Longyko, ki vsak teden 
enkrat vodi naše oddelke. S tem se 
bo raven naših športnikov zelo dvig
nila in gre seveda vsa pohvala Okraj
ni zvezi za ta ukrep.

co, kjer lahko igralci trenirajo in ne 
le telovadijo. Že od starejših pionir
jev naprej imajo pri nas namreč vsi 
možnost izbire posameznih disciplin.
Poleti igrajo na igrišču košarko, od
bojko in nogomet ter telovadijo na 
manjšem telovadišču. Imamo tudi 
manjše kopališče. Našim skakalcem 
sta na razpolago smučarski skakalni
ci 59 in 20 m. Slednja Je zadnje delo 
pokojnega ing. Bloudka. Mislimo pa 
tudi na bodočnost. Prihodnje leto 
bomo zgradili rokometno igrišče, v 
petih letih pa računamo, da bo zgra- 
jep nov stadion z vsemi napravami.

»ALI STE PRI RAZNIH FORUMIH 
IN ORGANIZACIJAH NALETELI NA 
RAZUMEVANJE ZA VASE DELO?«

— Občinska zveza za telesno vzgojo 
najprej ni bila izbrana najbolj po
srečeno. Zato smo člane zveze zame
njali in je začasno prevzel delo tega 
foruma UO Partizana Dol. Logatec. V 
kratkem bomo Izbrali 3 do 5 članov, 
ki bodo vodili delo zveze. Prvi uspe
hi nove zveze pa so že vidni. Pri les
nem podjetju KLI so ustanovili sin
dikalno športno društvo s 7 sekcija
mi. Precejšnjo skrb na posvečamo 
tudi športni dejavnosti v okoliških 
krajih. Tako smo v Rovtah nekajkrat 
nastopili z igralci namiznega tenisa 
in so tudi tam pričeli s to panogo. V 
okviru mladinske organizacije smo v 
Hotedršici ustanovili šnortni aktiv.
Občinska zveza je razpisala tudi te
čaj za prednjake, ki bo v zimskem 
času na sporedu vsak torek. Tečaj bivalstva.

»KAKO PA JE PRI VAS S SMUČA
NJEM?«

— Kot vsako leto tudi letos priprav
ljamo obširen spored. Razen društve
nih tekem bomo imeli še občinsko 
tekmovanje, nato pa še prvenstvo No
tranjske, ki ga prirejamo že sedem 
let. Seveda upamo tudi na republi
ško prvenstvo. Pripravljali smo ga 
že trikrat, vendar nam ga je po
manjkanje snega vedno preprečilo. 
Vsatoo leto pripravimo za naipriza- 
devnejše precej opreme. Lani smo 
razdelili 50 parov alpskih, skakalnih 
in tekaških smuči.

Tako torej pri Partizanu v Dol. Lo
gatcu. Rekli smo že, da bi bilo to 
društvo lahko marsikomu za vzor in 
aajbrž se uri tem nismo zmotUK Kje 
na je ključ do uspehov? Povedali so 
nam, da im c jo na i več zasiti v pred
rl jaki in na odborniki unravimza od
bora, ki že sedem let vzU-ri^o pri 
bVoVm delu. Vedno so vsi v^r-v nri- 
skočifi na pomoč in s svojim delom 
prispevati v rezinahu šporine dejav
nosti. Seveda pa ne moremo mimo 
razumevanja predstavnikov oblasti, 
tako da lahko rečemo, da tudi brez 
njihove podpore ne bi bilo v vrstah 
Partizana kar 40 odstotkov vsega pre-

LJUBLJANA

Pred nekaj dnevi je v Atenah za
sedal evropski komite mednarodne 
atletske zveze, ki je sprejel vrsto 
zanimivih sklepov. Med ostalim je 
potrdil vrsto evropskih rekordov, 
poslušal in sprejel poročilo pod
predsednika Atletske zveze Jugo
slavije Arturja Takača o stanju 
priprav za evropsko prvenstvo leta 
1962, določil nekatere podrobnosti 
za to prvenstvo in potrdil tudi med
narodni koledar za prihodnje leto. 
Od podrobnosti za prvenstvo naj 
omenimo to, da sme vsaka država 
nastopiti s 3 tekmovalci v vsaki 
panogi, toda z drugim in tretjim 
le, če bosta dosegla določen mini
malni rezultat. Število akreditiranih 
novinarjev so omejili na 500, orga
nizatorjem pa dale pravico, da se 
sami pogajajo s televizijo in filmom 
za odkup pravice snemanja oziro
ma prenosa tekmovanj. Iz koledarja 
pa obljavljamo najvažnejše termi
ne:
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M MARIBOR — V nedeljo je b*- 

. lo v Mariboru končano okrajih0 
prvenstvo v namiznem tenisu* 
Tekmovanja se je udeležilo ka* 
precej igralcev, vendar le iz dvett 
klubov in sicer iz Maribora 
Fužinarja. Treba se bo potruditi* 
da bodo na namiznoteniških tek
movanjih nastopali tuda igralci $ ’ 
ostalih krajev Rezultati — člani! | 
Jamšek, Pirc, Zidar, Grabnerl 
članice: Petrač, Vavče, mladinci! 
Grabner, Rehar, mladinke: 
trač, Pipuš, pionirji: Ofič, Filip 
II, Dvojice — člani: Pirc-Pisanec* 
članice: Petrač-Vavče, mladinci!
Graber-Mekan. pionirji: Ofič-Su- 
ler, pionirke: Kri če j-Dežman. ^
ekipnem tekmovanju je zmaga* 
Fužinar pri članicah, mladincih* 
mladinkah, pionirjih in prionih 
kah, Maribor pa pri članih.

B LOGATEC — Prvenstvo ljulH 
1 Janškega okraja v namiznem te
nisu za članice, mladinke in pio
nirke, kjer je nastopilo okrog 30 
igralk iz Logatca in Ljubljane* 
Seveda nas to ne more zadovo
ljiti, saj bi lahko nastopile tudi 
igralke iz Litije, Kočevja, Trbo
velj in še nekaterih drugih k ra** 
jev. Rezultati — posamezno, čl«^ 
niče: Horvat, Črešnjevec, Erratlb 
mladinke: Šramel, Prelog, Omla^ 
dič, Skrl, pionirke: Zrimec, Skrl* 
Kaiserberger, Plevel, dvojice 
članice: Virant-Zrimec, mladinke! 
Virant-Zrimec, pionirke: Zrimeo- 
Skul, ekipno: članice: Odred,
mladinke Odred I, pionirke Od
red.

B JESENICE — V nedeljo zve
čer je bila pod Mežakljo drug* 
tekma letošnje sezone. Jeseničani 
•io sprejeli v goste moštvo Lau- 
sanne. Zmagali so domačim s 
(2:1, 1:1, 4:1). Gole so dali: Tiš- 
ler V. In Felc po 2 ter Tišler T.» 
Smolej in Ravnik po 1. Pred tri 
tisoč gledalci sta sodila Pogač
nik in ing. Kaltnekar. Igra je bi
la temperamentna, vendar ne P0- 
sebno lepa. Jeseničani so bili ve* 
čas boljši in so zasluženo pre
magali goste iz Švice.

B BLED — Le še dva meseca 
nas ločita od evropskega prven
stva v kegljanju na ledu. Leto* 
je na vrsti Zah. Nemčija, kjer b<? 
v Regennu ta velika prireditev. 
Štiri jugoslovanske vrste, med 
temi 3 iz Jesenic in 1 iz Bleda* 
ki so si na lanskem državne^1 
prvenstvu priborile pravico nasto~ 
panja na evropskem prvenstvu, 
so pričele s treningom na umet
nem drsališču pod Mežakljo. Bo
gat letošnji koledar kaže, da ts 
vrsta športa dobiva vedno ve c 
pristašev. Društva iz Jesenic 
Bleda imajo poleg že tradicional- 
nih prireditev z domačimi moštvi 
v načrtu še gostovanja v Avstri
ji, Zah. Nemčiji in Švici. N* 
Bledu bo januarja velik medna
rodni turnir z udeležbo 4 držaV- 
Jeseničani pripravljajo za 29. no
vember turnir domačih kiuboVr 
kar bo tudi prva preizkušnja 

B LJUBLJANA — V JLitostrojd 
so pred nedavnim organizirali ^ 
okviru SD Litostroj tudi jud0' 
sekcijo. Za to vrsto športa je 
mladinci tovarne veliko zanima
nje. V kratkem bodo kupili bi*- 
zino, za katero so prispevali .sred
stva sindikalna podružnica 
OLO Šiška in seveda SD Lit0" 
stroj.. Verjetno bodo že decem
bra v podjetju, tovarnah in šo
lah na področju občine priredi11 
propagandno akcijo, ki jo bo vo
dil nosilec »plavega pasu« Avgus* 
Perme. Le-ta je namreč obisk0" 
val trenerski tečaj, ki ga je imel 
inštruktor Evropske judo-zvezCr 
Japonec Nagaoka.

Čeprav so SD Litostroj ustano
vili šele pred nekaj meseci, s<y 
nogometaši odigrali, še 12 prven
stvenih m 14 prijateljskih tekem 
v okviru podjetja. Nastopili 50 
tudi na 20 prijateljskih tekmah ^ 
zunanjimi moštvi, na 4 pokalni*1 
tekmah in 6 tekmah pri tekm0" 
vanju delovnih kolektivov. Ves ta 
čas ni disciplinsko sodišče dru
štva prejelo nobene prijave, 
bi se nogometaši vedli nešportn0. 
Tudi pri namiznem tenisu, ke' 
gljanju, streljanju, šahu in ba
linanju so vladali prijateljski m 
športni odnosi.
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Savez sportova Jugoslavije je B8' 
gradil vse atlete — zmagovalce B8 
letošnjih balkanskih igrah v Ate' 
nah z ročnimi urami.
Ob tej priložnosti naj omenimo

Kratke iz atletike

Mllli

7. maja mednarodne štafete in 
mali maraton »Pohod ob žici oku
pirane Ljubljane«, 22. maja medna
rodni Partizanski marš v Kumrov
cu, iO. in 11. junija mednarodni mi
ting v Zagrebu, 24. in 25. junija 
moški dvoboj [talija : Jugoslavija 
v Beogradu, 20. in 21. avgusta mla
dinske balkanske igre v Bukarešti, 
25. in 24. avgusta mladinski dvoboj 
Madžarska : Jugoslavija v Segedi- 
nu, 6. in 7. septembra moški in žen
ski dvoboj Francija : Jugoslavija 
v Parizu, 15. do 17. septembra bal
kanske igre v Beogradu in 19. ok
tobra mednarodni tek »Osvoboditev 
Beograda«.

- ^
tudi, da pripravlja Atletska zV g 
Jugoslavije poseben pravilnik P j 
katerem bodo tekmovalci nagrap8 
s častnimi in praktičnimi darili ' 
mednarodne uspehe in državne r 
korde.

• *

Te dni sta bila v Sloveniji k8??« 
tan za mladince AZJ Veka ^<v£l,i 
pomočnik članskega zveznega 
petana Molan Milakov. Osnovne 
ganizaeije in Atletsko zvezo Slov . 
ni je sta spoznala z načinom priPv , 
in raznimi podrobnostmi v zvez* 
kandidati za evropsko prvens 
1962.



si je pripravil Novo pod koši 
beležnico ...

Zvezni kapetan Pogačnik pojasnjuje .
Znano je, do bo naša državna reprezentanca v hokeju na ledu 

nastopila na prihodnjem svetovnem prvenstvu v hokeju na ledu, ki 

bo prve dni marca prihodnje leto v Švici. Tekmovali bodo v Ženevi 

in v Lausanni. Brž ko je zvezni kapetan tov. Tone Pogačnik zvedel, da 

®e bomo zanesljivo udeležili tega pomembnega tekmovanja, je takoj 

'Sestavil načrt dela in priprav naše reprezentance. V ta namen si je 

že ogledal dve tekmi Jesemičanov proti Švicarjem, v načrtu pa ima še 

ogled tekem v Beogradu in vseh srečanj vseskozi do končne izbire

reprezentantov.

Tov. Pogačnik se je oglasil v našem uredništvu in nam zaupal 

priprave državnega moštva pred odhodom v Švico.

Torej, že imate plan podrobnih 
Priprav? Kakšne so te priprave in 
‘daj se bodo začele?
. — Sestavljati reprezentanco po 
•oienih ne gre. Seveda moram ra
čunati na znana imena iz prejšnje 
sezone, ker za zdaj razen na Jese- 
?Icah umetno drsališče v Beogradu 
Se ni odprto.

Kdo vam je najbolj ugajal na teh 
“'eh tekmah Jeseničanov proti Švi- 
earjem?
- -7 Pohvaliti moram mladega vra- 
laria Galeta, ki sem ga tudi naj
bolje ocenil. Vsem ostalim pa se 
Pozna začetniška neokretnost in še 
otrdelost udov. Kljub temu pa mi 
Je ugajal Smolej, medtem ko Va- 
^ntar, Felc, Jan Bogo, Brun in oba 
rišlerja že kažejo, da se bodo prav 
t kratkem dokopali do lanskoletne
lorme.

. Zanima nas, kaj je s Klinarjem 
j*1 znanim branilcem Trebušakom? 
P*> našem mnenju še vedno oba so- 
'da v zaključne priprave izbranega 
rioštva?
, — Za Klinarja trdi upravni od- 
f°r. da za zdaj še ne igra zaradi 
bolezni. O Trebušakij pa pravijo, 
bu z njim še niso uredili vseh spor- 
bjh vprašanj in da letos sploh še 
b’ začel s treningom.

, Kdo bo vodil naše izbrano mo- 
»tvo v Švico?

— Tehnično delo je moje. Vodja 
bjoštva bo znani sodnik Kerkoš iz 
'~elja. trenerske posle pa bo prev
al jeseniški trener Poljak Wol- 
‘°'vski.

Kako si zamišljate pospešene pri
prave tik pred odhodom na svetov- 
0q prvenstvo?
. — Zbral bom 20 igralcev, nato pa 
riočil najboljše, kajti le 15 jih mo- 

■,e potovati. Mislili smo, da bo še 
etos tekma z Vzhodno Nemčijo, 
,endar so datum prestavili na 25. 
'ubruur 1%1, kar ustreza skupnim 
'‘jem teh pospešenih priprav. De- 

j 1 dni pred odhodom v Švico bomo 
l^eli skupen trening verjetno na 
teseilicah in v tem času odigrali 3 
'i 4 tekme. Pozdravljam vsako za- 

v1,'56! jn organizacijsko sposobnost 
‘•ubov, da

previjajo doma ali v tujini in da 
imajo čim več mednarodnih srečanj. 
Vzhodnonemški klubi so na primer 
lani odigrali 120 mednarodnih te
kem, sama reprezentanca pa 14! Na 
poti v Švico bomo verjetno še od
igrali tekme v Garmischu in Oberst- 
dorfu. Seveda dogovori še niso skle
njeni.

še to. Kaj si lahko Jugoslavija 
obeta na prihodnjem svetovnem pr
venstvu?

— Ne dajem prognoz. Trdim pa, 
če bomo solidno pripravljeni, bomo 
lahko dosegli več kot kdajkoli. Sve
tovno prvenstvo ne bo razdeljeno v 
A in B skupino kot doslej, marveč 
verjetno tako, da bo v vsaki sku
pini, kjer bodo nastopala 4 moštva, 
dve močnejši in dve šibkejši. In če 
nam bo sreča pri žrebu naklonjena, 
se bomo lahko znašli med najbolj
šimi, kajti po trije iz vsake skupi
ne se uvrsti to v nadaljnje tekmo
vanje.

(Ml)

fl Pri KZS v Ljubljani se snuje 
trenerska organizacija, ki bo poveza
la vse trenerje na območju LRS in 
jim nudila strokovno pomoč in kva
lifikacijo. Vodil- Jo bo znani košar
kar ing. Boris Kristančič.

H Košarkarji Ljubljane in Olim
pije so pretekli teden po krajšem ak
tivnem odmoru pričeli z rednimi tre
ningi v telovadnici TVD Partizan-Ta- 
bor. Mesto trenerja pri Ljubljani Je 
prevzel. Čretnik Branko, dočim pri 
Olimpiji zopet ing. Kristančič.

■ V kvalifikacijski tekmi so si čla
ni TVD Partizan-Moste z dvakratno 
zmago nad TVD Partizanom-Ilirska 
Bistrica pridobili pravico do nadalj
njega tekmovanja v I. republiški ko
šarkarski ligi.

■ V prvih dneh meseca decembra 
bo redna letna skupščina komisije 
za košarko pri Okrajni zvezi za te
lesno vzgojo Ljubljana. Komisija je 
povsem opravičila stvoje delovanje, 
saj je z uspehom izvedla vsa šte
vilna tekmovanja. Poleg tega pa je 
z raznimi seminarji ter z delom in
štruktorjev na terenu pripomogla k 
ustanovitvi vse večjega števila akti
vov in klubov, s čemer bo njeno de
lovanje v prihodnjem letu zavzelo še 
večji obseg.
■ Po še nepotrjenih vesteh je ko
šarkarski reprezentant Kovačič, član 
Radndčkega te Slavonskega Broda 
pristopil k Lokomotivi iz Zagreba, ki 
bo v prihodnjem lelu tekmovala v 
zvezni košarkarski ligi. Tako ima Lo
komotiva v svoji sredi sedaj že dva 
reprezentanta.

B V mesecu novembru, predvido
ma 25 . bo v 'Beogradu zasedal Uprav-

Hokejske tekme med Ljubljano in Jesenicami so bile vedno privlačne. 
In kako bo letos? Prepričani smo, da bo ta derby spet privabil več

tisoč gledalcev

Mije...
Te dni je zasedalo predsedstvo Košar- 

icarske zveze Jugoslavije v zvezi z ne
redi v Tuzli in pritožbo Ljubljane nad 
izrečeno kaznijo Tekmovalne komisije 
KZ J. Po daljši in precej razburljivi raz
pravi je tudi ta forum prišel do zaključ
ka, da so bili neredi v Tuzli širšega ob
sega. Krivdo nosijo pravzaprav vsi, ki 
so sodelovali v tem famoznem košar
karskem srečanju. KZ J je še enkrat po
trdila kazen Tekmovalne komisije in ta
ko je obveljala odločba, ki pravi, da je 
Ljubljana to srečanje Izgubila z 0:20 in 
z odvzemom ene točke. Prekršek Ijub- 
Ijanstkih košarkarjev je bil namreč tak
šen, da zasluži tovrstno kazen zato, ker 
odhod z igrišča pomeni prav toliko, kot 
če igralci sploh ne bi prišli na igrišče. 
Tudi KZ J je torej izrekla kazen, ki ni 
točno predvidena v tekmovalnem zapis
niku ali propozicijah, temveč je izrečena 
po analogiji. Po najnovejši odločbi KZ J 
pa ni kaznovana samo Ljubljana, ampak 

_ _ # tudi oba sodnika, delegat, vodstvo ko
se njihovi igralci pri- šarkarskega kluba Slobode, Skratka vsi,

ki so. sodelovali v tej »tekmi leta«. Za
res, drastična kazen, ki pa žal ni pre
pričala Jugoslovanskega, še manj pa slo
venskega košarkarskega občinstva. S 
tem, da je KZ J kaznovala vsevprek, še 
enkrat potrjuje (kar smo že ugotovili), 
da je bilo na tej tekmi vse polno ne- 
rednosti, nezakonitosti, predvsem pa ne
športnega vedenja. Toda, če je KZ J pri
šla do tega spoznanja in ugotovitev, po
tem se nam zdi, da je ta sodba za Ljub
ljano prestroga in tudi nepravična. Naj

bo že kakorkoli, vsi so potegnili boljši 
del kot Ljubljana, ki mora konec kon
cev zapustiti zvezno ligo . . .

Obrnili smo se na podpredsednika KZS 
tov. BREZNIKA PETRA z željo, da nam 
pove, kakšno je mnenje republiške Ko
šarkarske zveze d tej odločitvi KZ J.

— Svoje mnenje smo že večkrat po
vedali. Zdi se nam, da je odločitev KZ J 
nepravilna in nepravična. Bili smo tudi 
na sedežu Osrednje zveze v Beogradu in 
na licu mesta obrazložili naše stališče

in .... v..u;osti, ki so se
dogajale v Tuzli. Toda KZJ je odločila 
po svoje. Na naši redni skupščini, ki bo 
januarja 1901 bomo o teh nerednostah 
še enkrat govorili in pooblastili naše de
legate, ki bodo .na skupščini KZJ še en
krat spregovorili jasno besedo o dogod
kih v Tuzli in sploh o mnogih neredno- 
stih zadnjih let, ki se dogajajo na tek
mah zvezne lige Sicer pa — počakajmo 
do 27. t m., ko bo zasedal Upravni od
bor KZJ z glavnim dnevnim redom: pri
tožba Ljubljane na odločitev TK in pred
sedstva KZJ. k

Predsednik Olimpije tov. PEZDIR je 
izjavil naslednje;

— Vse odločitve okrog kazni Ljubljane 
gleds dogodkov v Tuzli se mi zdijo majh
na diskriminacija. Za mene je popolno
ma nepravilno, če je KZJ vsevprek kaz
novala, vendar tako, da je Ljubljana 
dokončno izrinjena Iz zvezne lige. V 
Tuzli so bile nepravilnosti, kar priznava 
KZJ, vendar kazni, ki jih ie izrekla, ne 
prepričajo nikogar, najmanj pa sloven
ske ljubitelje košarke, da je pravici za
doščeno.

In še mnenje sekretarja košarkarjev 
Ljubljane tov. JAKSETA:

— Pritožili se bomo na odločitev Pred
sedstva KZJ. Danes je petek, kazen pa 
je bila izrečena menda v ponedeljek in 
še doslej nismo prejeli pismenega ob
vestila o izrečeni kazni. Zvedeli smo še
le iz časopisja o tej salomonslki in pra
vični razsodbi. Pritožili se bomo na 
Upravni odbor KZJ in obenem še na 
Zvezo športov Jugoslavije za zaščito za
konitosti. In če to ne bo nič pomagalo, 
ne vem, kaj nam še preostane . ..

SEJA KOMISIJE ZA TELESNO KULTURO PRI IZVRŠNEM SVETU LRS

Osretii lil -
V SREDO SE JE V PROSTORIH‘IZVRŠNEGA SVETA PRVIČ SESTALA

Brez time - outa
Evropskega prvenstva v Ljubljani ne bo
Po Izrednem uspehu naše reprezentance na olimpijskih igrah v Rimu si 

«2j prizadeva, da bi bila naša reprezentanca tudi za evropsko prvenstvo, ki bo 
^ mesecu maju prihodnjega leta v Beogradu, kar najbolje pripravljena in da bi 
kko upravičila pridobljeni ugled. Zvezn trener Aca Nikolič je že sestavil osnu- 

jfk obširnega programa priprav reprezentantov, v soboto 12. novembra je bil v 
•"»gradu tudi sestanek trenerjev in tehničnih vodij klubov zvezne lige, kjer jim 
j® zvezni trener predložil in razložil program priprav, kjer naj bi sodelovalo 18 
r® 2» košarkarjev. Seznam kandidatov pa bo dokončno določen po zaključku 
•mainega turnirja za pokal Jugoslavije.

« *>0 tem programu, ki ga mora potrditi

NOVO IMENOVANA KOMISIJA ZA TELESNO KULTURO PRI IZVRŠNEM SVE

TU LRS. SEJO JE VODIL NOVI PREDSEDNIK TE KOMISIJE TOV. POLAK.

NAJVEČ ČASA SO ČLANI KOMISIJE POSVETILI RAZPRAVI O ZDRAVST

VENI ZAŠČITI ŠPORTNIKOV, DOGOVORILI PA SO BE TUDI VSE POTREB

NO OKOLI POROČILA O STANJU TELESNE KULTURE V SLOVENIJI, KI GA 

PRIPRAVLJAJO ZA IZVRŠNI SVET LRS.

uO KZJ se polaga največ pažnje tu-
»i' '3e!u ln treningu reprezentantov v 
Jehovih matičnih klubih. Tu naj bi le-ti 
v , hapotkih zveznega trenerja in pod 

»Gorstvom klubskih trenerjev izpopoi- 
terV31i sv°te osnovno tehnično znanje 

odpravljali napake. Tako naj bi tre- 
tzkf*1 tedensko, od tega enkrat
Pa l''ui5no kondicijo in igro, v ostalem 

streljanje na koš, tehnične osnove in 
Eleri n°' Glede kontrole in stalnega vpo' 
klnv. v del° reprezentantov morajo
^ati"fr&kii trenerji dvakrat mesečno poro- 

K2J o njihovem delu, zdravstvenem
^ '1J. statistiki streljanja na koš itd.
Pričfpa bf>do imeli tudi vsak mesec 
he ’.ensi 2e z mesecem decembrom skup- 
Si' remnge v Beogradu. Tako od 18. do 
19 'ecembra, 17. do 22. januarja, 10 do 
do Jnarca ter zaključne priprave od e. 

9- aprila v mesecu februarju pa je

nato pa 25. marca v Pragi proti repre
zentanci CSR, kjer bo nato odigrala še 
dve tekmi. V mesecu aprilu okoli 10., 
pa bo v Beogradu še mednarodni košar
karski turnir, na katerem bodo sodelo
vale še 2 do 3 reprezentance.

Program je torej zelo obširen in kaže 
na do sedaj največje priprave naših ko
šarkarjev. Vprašanje je le, če ne bo pre
naporen za standardne reprezentante, ki 
v letošnjem le?u sploh še niso imeli no
benega odmora. O tem so izrazili zlasti 
zaskrbljenost predstavniki prizadetih 
klubov izven Beograda, saj so vsi kan
didati končno tudi študentje.

Te dni je bil v Ljubljani podpredsed
nik KZJ in eden od triumvirov za se
stavo državne reprezentance Nebojša 
Popovič. Pogovarjal se je s predstavniki 
KZS o evropsikem prvenstvu in še o ne

ij p r, , . - —- v i r j .j.v. ^ e, jv- , ,
tj^aeno skupno bivanje reprezenta.n- kat»r'h problemih, predvsem o dogodkih 
p, °a 10. do 23. na Jahorini. Poleg te- v, ^u,zh- Ker predstavniki KZS niso so- 

^ - ■ - glasa« s predlogom zastopnika organi
zatorjev evropskega prvenstva v košar
ki, ki bo prihodnje leto v Jugoslaviji in 
ker Slovenija ni zainteresirana z more
bitnimi predfinalnimi borbanti, bodo za
torej vse tekme prihodnjega evropskega 
prvenstva v Beogradu. Pač pa so se na
čelno zedinili za odigranje Jugoslavija :

8ra/'<< bodo vsi reprezentanti iz Beo- 
brv!' sodelovali kot ekipa na zimskem 
et3 ^bstvu Beograda. V tej ekipi pa bo- 
ItajjJ^k leden sodelovala tudi po dva 

3 ln to izmenoma ,z Ljubljane, 
ŽCjjj/ba in Zadra. Nato bo naša repre- 
trou nca 2a' marea v Beogradu nastopila 

izbrani ekipi Madžarske. Takoj

Kratko analizo stanja na področju 
zdravstvene službe med športniki je 
podal tov. Franček Mirtič, ki je pove
dal, da je bilo pred letom 1956 v Slo
veniji okoli 100 športnih ambulant, ki 
so bolj ali manj zadovoljivo opravljale 
delo na tem področju. Danes Je stanje 
mnogo slabše. Niti ne vemo koliko je 
ambulant, še manj pa kakšni so pre
gledi in če sploh so. Pričakovali smo, 
da bo na tem področju svojo funkcijo 
lahko opravljala zdravstvena služba, to 
so zdravstveni domovi in zdravstvene 
postaje, vendar se je izkazalo, da je ta 
skrb mnogo premajhna. Sedaj se pri
bližujemo zelo visoki številki 200.000 čla
nov najrazličnejših športnih in telesno- 
VEgojnih organizacij in dolžni smo, da 
zanje poskrbimo tudi na zdravstvenem 
področju, saj vemo, da je sedaj zdrav
stvena kontrola vseh teh precej zane
marjena. Pojavlja se več predlogov — 
naj bi osnovali posebno športno zdrav
stveno komisijo, naj M se zopet orga-

Madžarska,, ki naj bi bila predvidoma v 
marcu prihodnjega, leta na Gospodar
skem razstavišču v Ljubljani. Dokonč
nega sklepa o tem dvoboju za zdaj še 
ni. Govora je bilo tudi o odločbi KZJ 
o tekmi in pritožbi Ljubljane Sloboda : 
Ljubljana v Tuzli, toda o tem na drugem 
mestu.

nizirale posebne ambulante za športni
ke, naj bt izboljšali raven zdravstvene 
službe in pridobili nov kader. Delegati 
Iz posameznih krajev pa so takole po
vedali o športni zdravstveni službi na 
terenu.

■ CELJE — Zdravstvena služba Je 
opuščena. Deluje samo za tiste, ki mo
rajo imeti zdravniška potrdila za tek
movanja na višji ravni. Splošnih pre
gledov sploh ni.

■ KOPER — Pregledujejo samo tek
movalce, sistematičnih pregledov pa ni.

■ MARIBOR — Športna ambulanta je 
dobro opravljala svoje delo, dokler ni 
prišlo do internih problemov. Kljub te
mu pa ta ambulanta ni posredovala svo
ja izsledke tistim, ki bi jih najbolj po
trebovali in tako so ti podatki ostali v 
predalih.

B NOVA GORICA — So pregledi za 
aktivne športnike, vendar klubi in po
samezniki premalo sodelujejo. Vsa vod
stva z zdravstveno službo zelo poudar- 
jaj'o, klubi in posamezniki pa so pri 
tem zelo neresni. Zanimiv podatek — 
na šolskem pregledu na začetku šolske
ga leta je bilo ugotovljenih 60 •/» defor- 
mltet, ob koncu šolskega leta 87 Vo.

B KRANJ — Ambulantne preglede za ' 
športnike imajo samo v Kranju in na 
Jesenicah, v drugih krajih pregledov 
sploh ni.

■ NOVO MESTO - Ni zdravnika, ki 
bi bil zadolžen za preglede športnikov. 
Pregledujejo tekmovalce, vendar samo 
na hitro roko in takrat, ko to zahtevajo 
športni pravilniki.

■ LJUBLJANA — Zdravstvena služba 
za športnike je nekoliko bolje organizi
rana. Značilno je, da to velja samo za 
mesto, medtem ko so ambulante v Dom
žalah, Medvodah in drugje opustile to 
delo.

V razpravi o zdravstveni zaščiti šport
nikov so nato sodelovali še predsednik 
komisije tov. Polak, dr. Chvate, dr. Dou- 
gan, dr. Vučetičeva, dr, Potočnik, dr. 
Kališnik ter tov. prof. Sturm In tov. 
Serpan. Vsi so poudarili, da Je to eden 
izmed osrednjih problemov našega teles- 
novzgojnega življenja, ki ga je treba 
člmprej rešiti. Mnogi so poudarili, da bi 
bilo najbolje ustanoviti športni dispan
zer, ki naj bi se pozneje razvil v inšti
tut, ter bi bil priključen novemu zavo
du za telesno kulturo, ki ga namerava
jo ustanoviti. Poleg tega bi ustanovili 
športne ambulante v najrazličnejših 
krajih ter "Sb skušali kar najtesneje po
vezati z društvi, trenerji in posamezni
ki za čimbolj učinkovito preventivno 
Službo ter zdravljenje najrazličnejših 
poškodb in bolezni. Seveda pa bi bilo 
treba posvetiti kar največjo skrb tudi 
vsej šolski mladini, vsem članom Parti
zana in vsem tistim, ki se na kakršen
koli način ukvarjajo s športom in te
lesno vzgojo Ena najvažnejših nalog bi 
tudi bilo pridobiti čimveč novih mladih 
kadrov, ki bi postali specialisti za šport
no medicino.

V drugi točki dnevnega reda so se do
govorili, da bodo poročilo za Izvršni 
svet LRS o stanju telesne kulture v Slo
veniji pripravili najpozneje do 5. decem
bra, ter skušali kar najboljše prikazati 
vse probleme in možnosti razvoja te 
zvrsti v Sloveniji.
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Nogometni mozaik
Kaj manjka Odredu? — Prya zmaga pomlajenega Triglava — Kladivar vedno

bolj proti repu
PREJŠNJA NEDELJA NI BILA ZA LJUBITELJE NOGO

META NIC KAJ VESELA. NAJPREJ SO BILI MNOGI RAZO
ČARANI NAD SLABIM SOJENJEM, NAD NEKULTURNIM 
OBNAŠANJEM GLEDALCEV, NA KONCU PA ŠE NAD PORA
ZOM ODREDA, KI JE VSAJ ZA JESENSKI DEL PRVENSTVA 
ZAPEČATIL USODO SLOVENSKEGA LIGAŠA. POLEG TEGA 
JE NOGOMETNE TEKME PREJŠNJO NEDELJO SPREMLJAL 
TUDI DEŽ, IGRALI SO PO SLABIH IN RAZMOČENIH IGRI
ŠČIH, PONEKOD PA JE NAGAJALA TUDI MEGLA. TOREJ 
ZARES ŽALOSTNO RAZPOLOŽENJE ...

PORAZ
PROTI SLABŠEMU

Prav gotovo je bila tekma, ki jo 
je odigral Odred v Ljubljani z Var- 
teksom, ena izmed ključnih po
stavk Odreda v letošnjem prven
stvu. Varteks je eden tistih, ki se 
bo boril za obstanek v ligi, eden 
tistih, ki bi moral zanesljivo pustili 
točke v Ljubljani in konec koncev 
tudi eden tistih, ki po svojem teh
ničnem znanju posameznih nogome
tašev zaostaja za ljubljansko enaj
sto rico. In vendar je Varteks doži
vel svoj največji letošnji uspeh v 
prvenstvu, zmagal je sredi Ljublja
ne in odnesel v Varaždin dve točki, 
ki jih prav gotovo ni planiral v 
svoji bilanci in ki bosta morda od
ločilnega pomena pri borbi za ob
stanek. Mnogi so se vprašali in se 
še danes vprašujejo od kod zmaga 
Varteksa in poraz Odreda?

Odgovor je razmerama enostaven 
— nogometaši Varteksa sicer niso 
igrali kdo ve kako dobro, pač pa 
so vedeli kaj hočejo. Pri Odredu 
smo opazili prav nasprotno. Tu in 
tam je kak posameznik pokazaT le
po -potezo, vendar je bila celotna 
enajstorica zbegana, neenotna in ni 
vedela kaj naj pravzaprav stori.

ter vpeljati na njegovo mesto neke
ga drugega nogometaša, čeprav 
mlajšega. Upamo si namreč trditi, 
da bi katerikoli mlajših in morda 
tudi tehnično slabši nogometaš, bo
lje opravil svojo nalogo v napadu.

Iz tega torej lahko logično skle
pamo, daje bil koncept igre v celoti 
zgrešen. Že na več zaporednih tek
mah lahko opažamo, da se Odred 
bolj brani kot napada, rezultat te-, 
ga pa je seveda tudi zadnje mesto 
na tablici. O kakem zamišljenem 
načinu igre, o načrtno zasnovanih 
akcijah, o konkretnih nalogah po
sameznih nogometašev — o vsem 
tem ne moremo govoriti. Vsaj so
deč po igri ne! Moštvo je namreč, 
kakor smo že v začetku ugotovili, 
zbegano, psihično nepripravljeno 
in seveda na tak način ne more do
seči kaj več kot je doseglo.

KDO BO OSTAL 
NA REPU?

V prejšni številki smo ugotavljali, 
kdo ima največ možnosti, da bo po
stal prvak jesenskega dela prven
stva v slovenski conski ligi, danes 
pa lahko poskusimo uganiti, kdo bo 
tisti, ki bo moral prezimiti na repu.

Kratek pogled v prvenstveno tabli
co nam pove, da bosta to skoraj 
gotovo Triglav in Nafta. Nafta je 
prav gotovo najslaibše moštvo slo
venske conske lige in je doslej brez 
osvojene točke, prejela je že 43 go
lov, napadalci Nafte pa so samo 
dvakrat premagali vratarje nasprot
nikov. Do konca prvenstva ima Naf
ta dokaj težke nasprotnike. Prihod
njo nedeljo bo igrala s Slovanom 
v Ljubljani, na koncu pa še z Ru
darjem v Lendavi. Brez posebnega 
truda lahko uganemo, da iz teh 
dveh tekem ne bo kaj prida točk.

Drugačen je položaj pri Triglavu. 
V nedeljo je pomlajeno moštvo 
kranjskega Triglava osvojilo prvi 
dve točki. Premagali so Ilirijo. Zma
ga proti Iliriji, ki se je precej časa 
držala tik pod vrhom, pomeni naj
večje presenečenje preteklega kola, 
torej lahko Kranjčanom pripišemo 
lepo1 prihodnost. Do konca prven
stva morajo potovati še v Trbovlje, 
kjer pa proti Rudarju najbrž ne 
bodo mogli osvojiti nobene točke, v 
zadnjem kolu 4. decembra pa bodo 
imeli na sporedu zanje Najvažnej
še srečanje. V goste bodo namreč 
sprejeli moštvo Nove Gorice, ki ima 
le malenkostno prednost pred Tri
glavom in bi torej zmaga nad Go
ričani pomenila odločilno stopnico 
in korak navzgor v borbi za obsta- 
nek v ligi. Ce bi Kranjčani prema
gali Goričane, potem bo borba za 
obstanek v ligi postala mnogo zani
mivejša in kdo ve kako se bodo od
vijale stvari v pomladanskem delu.

OLIMP

PRED KLADIVARJEM

pA&Uipdfi ...
Praozaprao se je na nogometnih igriščih že marsikaj neprijet

nega pripetilo in smo raznih dogodkov, ki prav gotovo ne sodijo o 
današnji čas, že nekako vajeni in jih sproti pozabljamo. Tu in tam 
pa se zgodi, da je mera polna in zdi se nam, da je prav o zadnjem 
času zares prekipelo.

Morda je skoraj odveč navajati primere, da so morali igralca 
Aluminija iz Kidričevega doživljenjsko diskvalificirati, ker je pre
tepel sodnika, da se je eden izmed prenapetežeo na igrišču Odreda 
spomnil svojevrstnega načina in se lotil sodnika kar s steklenico 
ter mu prizadejal poškodbo, ki je terjala zdravniški poseg, da so 
se igralci Ljubljane prerivali med vroče razpoloženimi gledalci o 
Novi Gorici, da so vroči gledalci obstopili sodnika na igrišču Kri
ma ...

Primeri so zares kričeči — resnici na ljubo bodi povedano, da 
nismo našteli vseh — in gotovo ni odveč ugotovitev, da z našim 
nogometnim občinstvom nekaj ni o redu. Res je, da sodniki mno
gokrat delajo napake. Slabo je sodil oni, ki je vodil tekmo Odred : 
Varteks, slabo je sodil tudi tisti, ki je skorajda neresno piskal pre
krške na tekmi Krim : Sobota, menda si ni delal slovesa niti tisti, 
ki je igral vlogo sodnika na tekmi Nova Gorica : Ljubljana.

Toda vsak človek se lahko moti, tudi sodniki imajo lahko slab 
dan, čeprav jih na tem mestu nimamo namena opravičevati, ker 
mnogokrat zares delajo napake. Danes je naš namen ustaviti se 
ob načinu reagiranja tistega dela nogometnega občinstva, ki je 
pozabilo na meje običajne človeške dostojnosti in vljudnosti, na 
meje, ki določajo raven povprečnega kulturnega človeka. To so 
izrazi podivjane klubaške strasti, ki kakorkoli jih gledamo, nimajo 
mesta v današnji stvarnosti. Ne more nam biti vseeno, če posa
mezniki, naj si bo s steklenicami ali kakimi drugimi orodji, pa 
morda tudi z besedami, kvarijo ugled našega človeka. Popolnoma 
jetrno nam je, da ima vsak klub svoje pristaše. Popolnoma razum
ljivo je, da ti pristaši za svoj klub navijajo, da si žele točk, ki bi 
pomagale njihovim ljubljencem navzgor, ne moremo pa razumeti, 
da se pri tem poslužujejo sredstev, ki niso niti poštena, še manj 
pa lastna ljudem, ki žive v taki skupnosti, kot je naša.

Treba je torej narediti red Premalo je, če kaznujemo sodnika, 
premalo je tudi, če naprtimo kazen igralcem, treba se je iz te
meljev lotiti vzgoje našega nogometnega gledalca. Prav gotovo 
ga ne bomo vzgojili na tak način, če bomo jaono na športnih pro
storih dopustili prodajo alkoholnih pijač, če bomo dopustili ne
sramno in podivjano zmerjanje igralcev ali sodnika, če ne bomo 
reagirali niti ob primerih, ko leti na igrišče kamenje, steklenice ali 
drugi podobni »rekvizitu.

Razburljiv prizor nogometne tekme Krim : Sobota

Ko so se nogometaši celjskega 
Olimpa uvrstili v slovensko consko 
ligo, gotovo ni nihče pričakoval, da 
bodo s tako' prizadevnostjo in s to
likšnim uspehom osvajali točke v 
slovenskem prvenstvu. Tudi največ
ji optimisti si niso upali pomisliti, 
da bi se lahko tik pred koncem je^ 
senskega dela, tako imenovani dru
gi celjski predstavnik, pojavil pred 
Kladivarjem, ki je bil lani eden iz
med glavnih kandidatov za naslov 
slovenskega prvaka, pa tudi v za
četku letošnjega prvenstva je kaza
lo, da imajo nogometaši celjskega 
Kladivarja velike ambicije.

Zgodilo pa se je drugače. Kladi
var jeva forma je vedno bolj pada
la, igralci so bili na tekmah precej 
zbegani in niso vedeli kaj hočejo, 
čeprav ne moremo zanikati, da ima
jo precej veliko porcijo tehničnega 
znanja. Prav nasprotno opažamo 
pri nogometaših Olimpa. Njihovo 
znan je vsa j po tehnični plati zaosta
ja za nivojem Kladivarja. Kljub 
temu pa imajo v trenutku ko to pi
šemo (rezultati današnjih tekem 
nam še niso znani), dve točki pred
nosti pred enajsterico Kladivarja. 
Ce drugega ne, je že to za nogome
taše Olimpa velik uspeh in jih uvr
šča med solidna moštva slovenske 

■ conske lige, znano pa je tudi, da 
je na tekmah Olimpa vedno več in 
več gledalcev. Vsekakor zanitniva 
tekma dveh celjskih predstavnikov 
za prestiž v slovenski conski ligi.

Pri Varteksu ni bilo niti zvezd, ni 
bilo pa niti slabih točk. Vratar Tka
lec, ki je branil samo prve pol ure 
je bi! nezanesljiv in je popolni kri
vec za edini gol, ki ga je prejel 
Varteks, je moral z igrišča, medtem 
ko je Odredovo tehnično vodstvo 
ravnalo napak. Najprej je zamenja
lo Babnika — k čemer pravzaprav 
nimamo kaj pripomniti, ker je nje
gov naslednik Mozetič branil bolj
še, dokaj slabo pa je storilo, ko je 
poslalo iz igre Udoviča. Res je, da 
je po odhodu Udoviča obramba de
lovala nekoliko boljše, vendar prav 
iz tega izvira napačna taktika Od- 
redove enajstorice. Čeprav je imel 
Odred pred seboj moštvo s slabši
mi tehničnimi kvalitetami, se je 
tehnično vodstvo Odreda odločilo 
okrepiti obrambo, namesto da bi 
posvetilo vso pozornost napadu, še 
posebno ko vemo, da je bila tekma 
na domačem igrišču, da je bila zma
ga več kot nujno potrebna. Z okre
pljeno obrambo pa seveda ni mo
goče zmagati. Zdi se nam namreč, 
da je bil prava luknja v moštvu, ki 
je nastopilo prejšnjo nedeljo — Ob
lak, ki ni doprinesel niti najmanj 
k naporom za osvojitev dveh točk. 
Že več tednov opažamo, da ta igra
lec ne more vzdržati tempa igre, da 
mu vsak nasprotni branilec z 
lahkoto odvzema žoge, da ni več iz
najdljiv pred golom in da ne kaže 
niti posebne volje do igre. Gotovo 
bi bilo mnogo bolj pametno osve
žiti napad ter Oblaka izpustiti iz 
kombinacije, saj je njegova slaba 
forma konstantna in ne le trenutna

»ItaActa ne *ej£e...
■ da Imajo v Švici 37 gorskih železnic 

in da je od teh že v oktobru 25 železnic 
za-čeio z obratovanjem. Pred osmimi leti 
je imela Švica vsega ie šest takih želez
nic.

■ da se je Švedski ministrski predsed
nik Tage Erlander ob času gostovanja 
ameriških atletov v Švedski vozil z le- 
tailom iz Stockholma v Gbteborg skupaj 
z Robertsonom, nosilcem srebrne meda
lje v skoku v daljino. Erlander je Ro
bertsona prosil za avtogram. Sele kasne
je je Robertson zvedel korim je dal 
avtogram in mu je bilo zelo žal, da tudi 
sam ni prosil švedskega državnika za 
podobno uslugo.

G da so prva nogometna pravila, ki so 
bila izdana 1863. leta predpisovala za 
nogometna vrata samo dve vertikalni 
palici, brez zgornje prečke. Goi je bil 
dosežen,' če je žoga šla znotraj obeh 
palic, ali celo v njihovem podaljšku, ne 
glede na višino. Čez deset let — 1873. leta 
pa so pravila predpisala tudi zgornjo 
prečko in od takrat so dimenzije nogo
metnih vrat ostale nespremenjene.

B da v Nemčiji mnogo razpravljajo, 
da bi v nogometu uvedli popolno pro
fesionalno ligo, po vzorcu Anglije, Itali
je, Španije in drugih držav. Doslej nam
reč nemški nogometaši nimajo popolen 
status profesionalcev, kot je to v preje 
omenjenih državah, temveč so — vsaj 
na papirju — še vedno polprofeslonalci.

G da pravzaprav ni bil Sepp Bradi 
tisti smučarski skakalec, ki je prvi pre
letel 100 m mejo na smučeh. Ze leta 1935 
je namreč na skakalnici v Ponte di 
Legno v Italiji Norvežan Ulland skočil 
103,5 m, vendar Je padel in mu zato sve
tovnega rekorda niso priznali.

fl da so v Braziliji našli »nov sistem« 
kako lahko onemogočiš nasprotnikovo 
moštvo v najvažnejših tekmah. Neko 
vodilno moštvo Je angažiralo nekaj ban
ditov, ki so pred odločilno tekmo ugra
bili nasprotniku vratarja in najboljšega 
napadalca ter jih držali toliko Časa pri
prte dokler ni bila tekma končana.

fl da so v borbah z najboljšim boksar
jem vseh časov Joe Louisom izdrža-U 
borbo vseh 15 rund samo štirje boksarji: 
Tommy Farr, Artur Godoy, Bob Pastor 
in Joe Wolcott.

Zdi se nam, da so načini in metode, 
to preprečilil

katerimi bi lahko ose

6 VPRAŠANJ FRANCU MAVČECU

ŽELJA-POSTATI
najboljši strelec

Ze dve leti zaporedoma je bdil nogo
metaš Sobote Frane Maivčec najboljši 
strelec v slovenski conalkt ligi. Zna
no je, da je to eden izmed tisah no
gometašev, kt se znajdejo tudi v naj
bolj kritičnih trenutkih, ki znajo iz
koristiti tudd najmanjše priložnosti, 
da potresejo mrežo svojega nasiprot- 
niika. Maivčec Je eden Izmed tistih, za 
katerega pravijo, da Je »strah In tre
pet« vseh vratarjev v SCI.. Odločili 
smo se torej, da ga predstavimo na
šim bralcem, ki so ga prav gotovo 
že spoznali na mmogth tekmah, M. 
Jih Igra po najrazličnejših krajih Slo
venije.

VAŠA osebna izkaznica?
— Bojen sem leta 1934, v službi sem 

prt Zavodu za socialno zavarovanje, 
nogomet pa igram že 10 let. Seveda 
sem že od vsega začetka član Sobote

KATEREMU VRATARJU V SCL JE 
NAJTEŽE POSLATI ŽOGO ZA HR
BET?

— Lani je bdi to brez dvoma Eferl. 
V letošnjem prvenstvu pa se ml zdi 
najteže premagati vratarja Slovana 
Žabjeka. Sicer pa mislim, da sta od
lična vratarja tudi Vabtč (Maribor) in 
Istenič (Ljubljana).

VAŠA najboljša in najslab- 
SA TEKMA?

— Mislim, da letos še ndsera doži
vel svoje najboljše igre. V zadnjem 
času se spominjam svoje najboljše 
Igre — to Je bilo v lanskem prven
stvu proti Mariboru, ko smo zmagali 
z rezultatom 6:4 — sam sem dal 4 
gole: Prav nasprotno pa se zelo do
bro spominjam svoje slabe igre In 
slabe igre cele naše enajstorice. Le
ta je bila pred 14 dnevi na domačem 
igrišču v Murski Soboti, ko smo Iz
gubili tekmo z Ljubljano, Igrali smo 
zares slabo In gotovo je prav ta poraz 
eno mojih največjih razočaranj v no
gometu.

KAKŠEN USPEH PRISOJATE VA
ŠEMU MOŠTVU OB KONCU PRVEN
STVA?

— Res je. da smo že pred tekmo
vanjem računali na mesto blizu vr
ha. Morda nam gre v tekmovanju 
celo nekoliko bolje, kot smo mislili 
v začetku, vendar se mi zdi, da ob 
zadnjem sodnikovem žvižgu v letoš
njem prvenstvu ne bomo na najvlšjil

stopnici. Sicer pa je res, da bodo z® 
naslov slovenskega nogometnega Pr' 
val: a letos kandidirala 4 moštva: 
Ljubljana, Rudar, Maribor in Sobota"

Franc Mavčec

Videli bomo, kdo bo imel največ sre
če. Sicer pa drži, da nobeno bd te« 
moštev ne bo Imelo posebnega uap«b® 
v kvalifikacijah za II zvezno W°'

ALI IMATE SVOJEGA »KONJIČ' 
KA«?

— Saj to je že znano. Vsak gol. ^ 
ga dosežem, vpišem v svojo karto
teko in zelo rad prelistavam te spb" 
mine. V moji nogometni karieri seb1 
že okoli 300-krat poslal žogo v >'a' 
sprotmkovo mrežo. Največ golov b® 
prvenstveni tekmi sem dosege! PI 
Jesenicam, ko so bile še član SCt- j 
Sedemkrat se ml je posrečilo posl®
tl okroglo usnje na pravo mesto.

.

IN VAŠA »NOGOMETNA ZELJA4*
— Rad bi tudi letos postal najboU^ | 

strelec v slovenski nogometni ligi- ^ 
dvakrat sem osvojil ta naslov, ^ 
prav samo neuradno, letos pa je
list razpisal pokal za najboljšega st-r^ * 
ca v SCL. Prav zaradi tega bi ra | 
da bi bilo moje prizadevanje v nog'7* 
metu kronano tudi s tem uspehe^ 
da bi osvojil Poletov pokal. Seveo* 
pa želim tudi čim boljšo uvr9ti^ ! 
svojega moštva v letošnjem prv^ 
stvu.



Labirint nogometnih tekmovanj
Šestnajst raznih prvenstvenih tekmovanj evropskih nogometašev — Zmešnjava v

kateri se malokdo spozna

Skrajšan program 1964
Jadranje in jahanje za Japonsko predrago, 

nogomet pa neprivlačen

■ Evropski nogometaš), ki ___^ svoje državne reprezentance ali pa v
M klubskih barvah državne prvake, imajo toliko tekmovanj, da se v tem la stovica naijbolj&th svetovnih kolesarjev

■ birintu že majohdo spozna. Kar naprej In naprej sc vrste neko pokalna, j. coppMlif^. Bainan^I) sfvan
■ izločilna ali ligaška tekmovanja, ki poleg rednih državnih prvenstev pre-
■ obremenjujejo tekmovalce. Kjer v teli tekmovanjih nastopajo izključno pro-
■ fesionalni nogometaši, lahko to še nekoliko opravičujemo, marsikje pa se 
E znajdejo pred številnimi tekmovanji tudi amaterski ali vsaj polamaterski 
ES igralci, kar je zanje prav gotovo preveč. Naštejmo po vrsti tekmovanja, za 
E katera nastopajo evropski tekmovalci:

Zadmje dni je razpravljal olimpijski Najboljša kanadska kluba Kitoehener 
organizacijski komite za prihodnje igre Waterloo Dutchmen in Whitby Dunlops 
1964 v Tokiu. Med prvimi sklepi, ki so sta zašla v težke finančne neprilike, ki 

času od minule vojne 1945 do 1960. Le- jih dosegli- je ta, da bo olimpijska vas zadajejo skrbi celotni kanadski hokej-
na prostoru Čamp Drake, kjer so ame- ski organizaciji. Ta dva kluba, .ki sta 
riške vojaške enote. Posebno zanimiva doslej dajala najbolj znane igralce za 
to-čka dnevnega reda pa je bila utrdi- olimpijske igre in svetovno prvenstvo, 
tev programa za 1964. Zelo verjetno je, sta zašla v težave zaradi tega, ker nji- 
da bodo jadranje na prihodnjih Olim- hovi igralci postavljajo take zahteve, ki 
pijskih igrah črtali. Yukiawa Iwata član jih klubi ne morejo več izpo-lnjeVati. 
japonskega olimpijskega komiteja je de- Tudi tovarna Dunlops, ki je doslej pod- 
jail, da žele na prihodnjih olimpijskih parala to svoje moštvo, je za prihodnja 
igrah tekmovanja v 22 športnih pano- leto zmanjšala kredite, tako da so te- 
gah. V kolikor bo japonskemu olimpij- žave še večje. Istočasno s tem proble-

Steenbergen (B), 4. Bobet (F), 5. Kiibler 
(S), 6. Anquetil (F) 7. Schotte (B), 8. 
Van Looy (B), 9. De Bruyne (B), 10. 
Koblet (S). Coppi je v tej razvrstitvi 
zasedel prvo mesto z 20 točkami. To 
število točk pomeni 20 zmag na velikih 
mednarodnih tekmah kot so Tour de

Rimet cup — svetovno prvenstvo v no
gometu, ki je vsake štiri leta in zajame 
s svojimi kvalifikacijskimi tekmovanji 
skoraj vse evropske državne reprezen
tance.

France, Giro dTtalia, svetovno pr- skemu komiteju pripuščeno, da bo sam mom pa Kanadčani s strahom opazu- 
trenerji in funkcionarji klubov in dr- venstvo in slično. Bartald je zbral 14 odločal o uvrstitvi nekaterih športnih jejo razvoj hokeja v evropskih državah 
žavnih reprezentanc sprašujejo kam vo- točk> Van Steenbergen 11 itd. Zanimivo panog v program iger, bodo brez dvoma in mnogi trde, da bodo evropski igralci
di ta labirint tekmovanj, kateremu ni Je. da to Italijanl izračunali tudi kdo je 
in ni konca, saj se število tekmovanj iz najboljša kolesarska »nacija«. Na to

črtali jadranje in jahanje, ki sta za Ja- že lahko čez nekaj let popolnoma ena- 
ponsko zelo dragi športni disciplini. Ja- kovreden tekmec Kanadčanom, ki so bi-

leta v leto’ veča in skoraj vsako leto ugotovitev so dobili presenetljiv odgo- Ponči se prav nič ne ogrevajo tudi za It dolga leta nedosegljiv problem za vse
' . . . - . - • \7/-4T» Ha *7 P c o H o t-n 4/-* "D «-.1 ~ rio i 1P tATTI rVOTWl nfiiTTl a Tl pnrvrvi 1 — ViruV/aiic+o n n cizci+ii oo i n n 1 n i 1 fir' al olDr. Gero pokal — srednjeevropski po- dobimo zopet kakšno novo tekmovanje y°£’ da zaseda prvo mesto Belgija s 73

nov pokal, ki pa tudi znova obre- 
ki le še potujejo

kal, v katerem sodelujejo Avstrija, Če-
Madžarska, Italija, Švica in Jugo- menjuje tekmovalce: 

slavij a in se odvija vsako leto. od +''kme do tekme.
Sredozemske igre — tekmovanje vseh 

držav, ki meje na Sredozemsko morje 
^ ki se vrše vsaka štiri leta.

Olimpijske igre — Nastop amaterskih 
Bioštev z vsega sveta, vsalke štiri leta.

Evropski pokal — vsakoletno tekmo’- 
Vanje vseh evropskih državnih prvakov.

Evropski kup — vsakoletno tekmova- Italijani so pred kratkim objavili dve 
nje vseh evropskih držav, v katerih na- zanimivi lestvici. Izračunali so, kdo je

točkami pred Jtalijo z 52 točkami 
Francijo 39 točkami.

Coppi in Nencini 
prva na lestvicah

kopajo pokalni prvaki.
Svetovni pokal — medsebojno tekmo- 

v-&n,je zmagovalca evropskega pokala in 
zmagovalca južnoameriškega pokalnega 
Prvenstva.

Romanski pokal — vsake štiri leta tek
movanje romanskih narodov med Itali
jo. Francijo, Španijo in Potugalsko.

Sredozemski pokal — nastopajo Egipt,

najboljši kolesar zadnjih 15’ let, to je v

nogomet, ki je tam popolnoma nepopu- hokejiste na svetu. Profesionalni igralci
laren. Japonci predlagajo, naj bi v Ev- v Kanadi zahtevajo torej previsoke pre-
ropi zopet organizirali posebne olim- mije, zlasti tisti, ki se zavedajo svoje

Tour r!„p T,?.,,™ zrn“soval<;U ganizirali posebno olimpiado za konjski kvalitetni pa iščejo pot v amaterskih
Tour de Irance Italijanu Nenciniju, ki šport v Stockholmu. Seveda žele Ja- ekipah, kjer zaslužki nTao mnogo manj-

ponci na račun črtanja teh disciplin ži kot pri. profesiopaicih. Seveda le z
uvesti v program nekaj drugih šport- razliko, da gre tu denar »pod mizo«,
nih panog, ki so v Japonski bolj pri
ljubljene ali celo narodni športi. Tako 
žele, da bi igre 1964 obsegale nastope v 
judu, rokometu ali odbojki

je na vseh letošnjih dirkah zbral 118,5 
točk, za njim pa sta se uvrstila Van 
Looy 109 in Anguetil 93 točk. Ti pivi 
trnje tekmovalci daleč odstopajo od 
vseh ostalih, saj Je na primer četrti na 
lestvici Francoz Graczyk zbral le 42 
točk.

ut mč REAL?
Brez dvoma največje presenečenje v Real bo za povratno srečanje v Barce- 

Grčija, Turčija, Italija, Španija in Fran- tekmovanju za evropski pokal je bilo ioni še bolj pojačal svoje moštvo, todaiSlO
cija in traja tri leta.

Vciesejmski pokal — tekmovanje
mestnih reprezentanc, večjih evropskih gledalci srečala Real iz Madrida in Bar- 
Jhest, ki prirejajo vsako leto velesejme.

pretekli teden, ko sta se na nogomet- kdor pozna izredno temperamentno pu- 
nem štadionu v Madridu pred 120.000 bilko v Barceloni, ta ve, da bo preživ

ljal Real v tej tekmi težke trenutke.
celona. Petkratni prvak tega tekmovanja Seveda so s tem neuspehom Reala pri- 

Balkanski pokal — vsakoletno tekmo- Reaj je mOTal na svojem terenu dopu- šle tudi prve kritike na račun tega mo
ranje med Bolgarijo, Grčijo, Jugoslavijo neodločen rezultat 2:2 in prav ver- šiva. Nekateri trde, da je napad tega
in n, .... jetno je, da bo moral 23. novembra, ko moštva prestar, saj "34 letni Di Stetano

bo na povratnem srečanju znašel v in nič mlajši Puskas nimajo več tistega
*n Romunijo. 

Mednarodna liga V New Yorku vsa-
•toletmo tekmovanje najboljših klubov Barceloni, zapustiti to tekmovanje. Pri- mladostnega poleta, kot ga napadalec

Staši Reala sicer trde, da je rezultat mora imeti. Nekateri trde, da bi morali
vsakoletno tekmovanje nerealen in da Je bil zadnji gol dose- Realov napad »upokojiti« in poiskati

žen iz offside položaja, vendar vsa ta mlajše napadalce, kajti v nasprotnem
opravičila ne zmanjšujejo uspeha Bar- primeru bodo Realu ostala le še zvene-
celone, saj tudi en gol razlike v prid ča imena, ki pa ne bodo več prinašala

ba svetu.
Alpski pokal 

osem moštev iz alpskih dežel, Avstrije, 
Švice, Italije in Belgije (?).

Prijateljski pokal — vsakoletno tek-
•nova,nje angleških, škotskih in iranco- Reaja ne bi verjetno rešil petkratnega takih uspehov, kot jih je Real dosezal
Bkih moštev.

Evropski pokal državnih reprezentanc 
letos prvič uvedeno tekmovanje, ki 

Pa se bo ponavljalo vsake štiri leta.
Francosko-italijanski pokal — s 16 

klubi obeh držav. Temu moramo konč- 
no prišteti še regionalna prvenstva Vel. 
Britanije, Skandinavskih dežel in Be- 
beluxa

To ogromno število tekmovanj brez 
dvorna priča o izredni ■ popularnosti no
gometa v Evropi. Vendar kljub temu se

zmagovalca tekmovanja pred katastrofo. v zadnjih letih.

Calhoun ni več amater
Svetovni rekorder v teku na 110 m 

ovire in dvakratni olimpijski zmagova
lec v tej disciplini je izgubil status

________ __________ ______ amaterja, ker je za svojo zmago v Rimu,
med katerimi predstavlja največjo od svojih domačinov v mestu
atrakcijo evropski rekorder v skoku v Gary v Indiani darilo v znesku 3000 do-
višino Valerij Brumel. Brumel, ki je tik ^arjev- s ^em .1e pot tega 27-letneiga
pred odhodom te skupine na Kitajsko ®tleta med amaterji zaključena. Mor-

Sovjetski atleti 
na Kitajskem

Na daljšo turnejo po Kitajskem je od
šla večja skupina sovjetskih atletov.

dosegel v skoku v višino evropski re
kord z znamko 2,20 m, je tudi na turneji 
po Kitajski dokazal, da Je še vedno v 
odlični formi. Na vseh nastopih je do
segal rezultate nad 2.10 m, najboljši pa 
Je bil v Pekingu, kjer je dosegel viši
no 2.17 m. Na tem tekmovanju so tudi 
kitajski atleti dosegli nekaj novih na
cionalnih rekordov. Cen Cia Ciun je 
pretekel 100 m 10,4, Ho Jung-hsiem je 
vrgel kroglo 16,47, štafeta 4 X100 m pa 
je s časom 42.0 sek. prav tako dosegla 
nov državni rekordi. Pri ženskah -slo 
kitajske atletinje dosegle dva nacional
na rekorda In sicer Ciang-cia je 800 m 
pretekla v času 2:14,0, Ciun Hsiu vran 
pa je vrgla kroglo 14.90 m. Od sovjet
skih tekmovalcev pa so dosegli boljše 
rezultate še Bondarenko v skoku v da
ljino 7,67, Kolodij v metu kladiva 61,46 
ter Kuznjecova v metu diska 50,89.

da bo tudi on našel novo torišče šport
nega izživljanja med profesionalnimi 
igralci rugbyja, kot Norton in drugi 
atleti.

y#Y . \ \ ■%%! -

JCRIZfe
kanadskega hokeja

Dutchmen in Dunlops 
v finančnih težavah

Zadnje tedne, ko je v Kanadi, domo
vini hokeja, začela nova sezona, se je 
istočasno pojavila tudi kopica težav.

Objdva
Železničarski atletski klub »Ljub

ljana« sporoča članstvu, da so zim
ski treningi:

vsak torek in petek od 19. do 21. 
ure v dvorani Vajenske šole, Titova 
98;

vsako sredo za pionirje in pionirke 
od 19. do 20. ure v dvorani Osnovne 
šole, Gasilska ul. 17;

vsak ponedeljek, sredo in četrtek 
od 15. ure dalje na stadionu in 

vsako sredo in nedeljo dopoldne od 
10.30 ure dalje na stadionu!

Vljudno vabi j eni!

80.000 dolarjev za 
nogometaša

Nogometni klub Estudiantes iz 1-4 
Plate je dal na »prodajno listo« svojega 
mnogoobetajočega igralca Maria Deside- 
ria. Desdderio Je bil doslej amaterski 
nogometaš in je nastopil tudi v argen- 
tiruski ekipi kot srednji napadalec. Estu
diantes zahteva za svojega igralca 80.000 
dolarjev. Zanj se zanima italijanski 
klub X, lige Catania, ki pa v svoji Ma
gajni nima tako velike vsote denarja. 
Catania je pripravljena plačati takoj 
20.000 dolarjev, ostanek pa do aprila 
1961.

VIOLINA IN FLORET - 2 orožji
SCHMIDOVE

■ 5. DECEMBRA BO DOPOLNILA HEIDI SCHMID 22 LET. KDO JE TO DEKLE IZ AUGSBURGA, ROJENO 
B SICER V CELOVCU? NJENA ŠPORTNA BIOGRAFIJA V NEKAJ BESEDAH: OLIMPIJSKA ZMAGOVALKA V 
B FLORETU NA IGRAH V RIMU.

M J® |e na|boljši slovenski
športnik 1960

ZA NAJBOLJŠE ŠPORTNIKE V LETU 1960 PREDLAGAM:

1.................................... ................................................................................ ....

2_____________ ___________________________ __________

3........................................... ........................ ..........

9. ______ _____ ___ ______ ______
10.................. .........................................................—...........

NAJBOLJ POPULARNE ŠPORTNE PANOGE:

1______________________________________ ___ _____

9

, Opomba: Kupo
^llSPm cln,irr>« cil

__pon za anketo o naj-
. 'Jšem slovenskem športniku 1960 
• J:'treba izpolniti tako, da vpišete 
_"lena športnikov v gornji seznam 

1 do 10. V seznam vpišete še tri 
v^prtne panoge, ki so vam v leto- 

tem letu prinesle največ športne- 
^..^vedrila. Kupon je treba izre- 
tcJn:bn najpozneje do P

1%0
10. de-

na naslov; Uredništvo

Polet. Ljubljana, Pasaža Nebotični
ka. Vse kupone bomo upoštevali tu
di pri nagradnem žrebanju. Izžre
banci bodo dobili tri lepe nagrade. 
Prva nagrada — smuči Tovarne 
Elan, 2. nagrada — smučarski če
vlji Tovarne Alpina, Žiri, 3. nagra
da: smučarski pulover Tovarne Al
mira, Radovljica.

Uredništvo Polet

Skoraj vsak dan se že zjutraj odpravlja proti železniški 
postaji in vlak jo popelje v Miinchen, kjer študira glasbo 
na akademiji. Črnolaso dekle ima dve strasti: glasbo in šport. 
Prav v tem vrstnem redu se jima tudi posveča. Najprej je 
na vrsti violina in potem šele floret. Po Igrah v Rimu se 
dva meseca ni pritaknila orožja, ker je sklenila najprej na
doknaditi vse kar je zamudila pri svojem glasbenem šolanju. 
»Pri sabljanju čvrsto stiskam svojo težko palico — tako

sama pravim floretu — in prsti postanejo strašno trdi. Pre
den jih po kakem večjem turnirju zopet spravim v red. Saj 
veste. Glasba s takimi prsti ne ve kaj početi.« Časa ni mno
go na razpolago. Tudi tedaj ne, ko se ne odpelje v Miinchen. 
Ure ta ure presedi pri klavirju ali violini, skoči malo v 
kuhinjo na pomoč materi ta tako ostane nazadnje za raz
vedrilo in tudi trening kaj malo časa. Oče, pred leti tudi 
sam znan sabljač, jo mora k treningu kar priganjati.

Ze s 14 leti se je pojavila v državni reprezentanci, 
tedaj sicer šele mladinski. Pot je šla hitro navzgor. S 17 
leti je prvič nastopila med članicami in takoj osvojila na
slov prvakinje. Sodelovala je že v 27 meddržavnih dvobojih, 
lani pa dosegla srebrno medaljo na svetovnem prvenstvu. 
Svojo, kljub malemu številu let, že kar dolgo kariero je za 
zdaj kronala z olimpijskim zlatom v Rimu.

Ce bi kdo mislil, da Ji je rimski uspeh zlezel v glavo, 
se zelo moti. Heldi je ostala skromno dekle kot prej ta tudi 
poolimpijske počastitve in sprejemi je niso v tem prav 
nič izpremeniii. Kar nerada se Je vždvijala v vlogo juna
kinje. V krogu svojih prijateljev pa slovi kot velika šaljiv- 
ka in velja za sijajno družabnfco.

Delno smo že povedali kako tečejo najboljši sabijačid 
na svetu njeni dnevi. Seveda bi se morali ustaviti še pri ve
čerih. Običajno je doma, kadar jo seveda kak koncert ne 
izvabi iz zapečka. Mozart, Haydn ta Verda — to so njeni 
glasbeni ljubimci. Morda bo kdo rekel: »Kaj pa trening? 
Ali tega sploh ne pozna?«

Tako hudo spet ni. Oče Herrmann Schmid, carinski 
inšpektor, jo skupaj z mlajšim bratom Hermannom »odžene« 
v sabljašiko družbo ta jo pripravlja za nastope. Sam pri
znava, da svoje hčerke ne more več naučiti, zato ji poma
gajo tudi drugi znani strokovnjaki. Tudi to je eden od 
»čudežev«. Redki so primeri vrhunskih uspehov pri sabljačih, 
če nimajo niti stalnega in to odličnega trenerja.

Govorili bi lahko še o tem, da so polnjene paprike 
najljufcša jed naše Heldi, da v kino sploh ne hodi ta tako 
naprej. Pa naj za konec povemo še kratko anekdoto. Schmi
dovi iz Augsburga, so res prava športna, še več, prava 
sab]jaška--družina. Tudi mati zna sukati floret in ko je bila 
Heidi stara 14 let, v drugem letu svojega sabljaškega udej
stvovanja, se je na nekem turnirju srečala prav s svojo 
materjo. Izredno nesrečna je bila, ker je kljub spoštovanju 
svojih staršev, premagala svojo lastno mater in to na njen 
praznik — dan mater!

Kaj pa so cilji mlade olimpijske zmagovalke? Postavila 
sl je seveda dva: enega v glasbi, drugega v športu, Cim- 
prej hoče končati svoj glasbeni študij, čeprav se še ni po
polnoma odločila, kam bo potem krenila V sabljanju pa 
si kot naslednji cilj postavlja Tok-o Cez štiri leta bo treba 
stopiti v sabljaško areno in n Jnp^ns^rm braniti v Rimu 
osvojeno zlato medaljo. Heidi se je 2o odločila, da bo svoj 
sabljaški »prestol« izpraznila le. če se ji bo postavila na pot 
res dovo'j močna naslednica.



Tudi Železničar IfiliSil |0f3I
(Nadaljevanje s 1. strani)

Sodnik: Janžekovič (Maribor).
Najbrž nihče ni pričakoval, da bo 

fcnajstorica Krima v današnjem sre
banju pobrala ves izkupiček in zma
gala s tako visokim rezultatom. Že 
Sam začetek tekme pa je kazal, da 
sp imeli nogometaši iz Rakovnika 
Že vseskozi namen pobrati iz tega 
srečanja čim več. Najprej Bergelj, 
za tem pa še Škraba sta zapravila 
dve lepi priložnosti, za tem pa so 
prišli do besede igralci Ljubljane. 
Na sceno je stopil Reba, ki je v 
2 minutah kar trikrat iztegnil svoje 
gibčno telo med vratnicami in za
ustavil pot žogi, ki smo jo že videli 
v mreži. Napad Ljubljane je igral 
ves prvi polčas zelo hitro, videli 
smo mnogo strelov, napadalci so 
hitro oddajali žoge, skratka, napa
dalna petorka Ljubljane je igrala 
zelo dopadljivo. In vendar niso 
imeli sreče. Obramba Krima je bila 
danes boljša kot kdajkoli in ni do
pustila, da bi žoga našla pot v vrata.

V 24. minuti je pravzaprav pre
cej nepričakovano Krim prišel v 
vodstvo. Sodnik je dosodil prosti 
strel v korist Krima, ker je Frič 
igral z roko na robu kazenskega 
prostora, iznajdljivi Škraba pa ni 
čakal niti trenutka in še preden se 
je vratar Zupančič zavedel, že je 
bila žoga v mreži 1:0.

Ljubljana je še naprej igrala do
kaj dobro in Krimova obramba je 
imela polne roke dela, toda kmalu 
po začetku drugega polčasa smo 
morali vpisati v beležnice rezultat 
2:0. Škraba je na zelo podoben na
čin dosegel tudi drugi gol. Obramba 
Ljubljane se je spet poslužila igre 
z roko, žoga pa se je spet kotalila 
v mrežo mimo presenečenega Zu
pančiča. V 78. minuti je Pirc dose
gel najlepši gol tekme. Reba ni 
ujel žogo streljano s kota, Pirc je 
poletel skozi zrak in z glavo žogo 
usmeril v mrežo — 2:1. Ljubljana 
se je trudila, da bi rezultat izena
čila, vendar brez uspeha. Nogome
taši Krima so se posluževali nenad
nih, nevarnih protinapadov, ki so 
minuto pred koncem tekme rodili 
tudi rezultat — strelec je bil spet 
Škraba, ki je bil_ obenem tudi naj
boljši igralec v Krimovi enajstorici.

Triglav : Slovan 2:2 (11)
Kranj, 20. n on. Čeprav je bil danes Tri

glav precej boljše moštvo, je moral oddati 
točko tekmecu iz Ljubljane, ki se je boril 
srčno in imel v obrambi najboljše igralce.

Slovan : Žabjek, P o vse, Toplak, Pezo, 
Herbst, Žižek, Kozinc, Radovan, More (Švi
gelj), Elzner, Stanovnik.

Triglav : Dagarin I, Dolinar, Finžgar, 
Lekič, Perkovič, Mesarič, Dagarin II, Siladi, 
Krašovec, Štular II, Stular I.

Strelci: More v 12. in Radovan v 61. mi
nuti za Slovana, ter Siladi v 33. in 72. min. 
za Triglav. — Sodnik Krkač iz Kopra. —- 
Gledalcev 1200.

Na težkem in blatu era igrišču sta moštvi 
pokazali dokaj dobro igro. Kranjčani so iz
vrstno začeli in takoj oblegali vrata gostov. 
Kljub temu pa je prišel v vodstvo Slovan, 
ko je v More v 12. minuti iz gneče potresel 
mrežo. Po tem golu je moral More zapustiti 
igrišče, ker si je poškodoval nogo. Zamenjal 
ga je Švigelj. Po tem vodilnem golu Slovana 
je bila igra še bolj živahna in obe strani 
sta izvedli nekaj lepih napadov, ki pa niso 
prinesli golov. Končno je v 33. minuti uspelo 
domačinu Siladiju izenačiti. V sprintu je 
prodrl po desnem krilu, preigral obrambne 
igralce Slovana in ostro streljal v levi spod
nji kot Žabjekovih vrat. Po izenačenju je 
igra postala enakovredna.

V drugem delu sta se moštvi spet zagri
zeno borili za zmago. Prvi so prišli do uspe
ha gostje, ko je v 61. minuti Radovan s 
točno odmerjenim strelom povedel svoje mo
štvo v \ ' -: vo. Nekaj minut kasneje pa so
Krnr . • nnčili. T"'!! tokrat je bil

strelec Siladi. Pri tem rezultatu je ostalo do 
konca igre. Tekmo bi moral voditi Kukanja 
iz Murske Sobote, ker ga ni bilo na igrišče, 
so se prizadeti odločili za mejnega sodnika 
Krkača iz Kopra.

Sobota : Maribor 0:1 (0:1)
Murska Sobota, 20. noo. Pred 2000 gledalci 

je Maribor v Murski Soboti doživel zmago, 
čeprav je bilo domače moštvo ves čas boljše. 
Sodil je dobro Radonjič iz Ljubljane.

Sobota: Vrdjuka, Drvarič, D ožet. Skalar, 
Pušnarič, Dorčič L., Dorčič J., Potočnik, 
Maučec, Miloševič.

Maribor: VabiČ, Tolič, Degen, Kek, Kreač, 
Ceh, Breznik V., Beti, Arnejčič, Vidic Brez
nik K.

Strelec: Arnejčič v 20. minuil.
Za tekmo v Murski Soboti je bilo veliko 

zanimanja. Iz Maribora sta pripeljala dva 
motorna vlaka z navijači, ki so ves čas bo
drili svoje moštvo. Sobota je takoj v začetku 
prevzela pobudo in neprenehoma napadala. 
Ves prvi polčas sta moštvi igrali na polovici 
Maribora. V tem času izrazite premoči do
mačega moštva je imela Sobota vrsto zrelih 
priložnosti, vendar žoga ni našla poti v mre
žo. Že v 14. minuti se je Potočnik sam zna
šel pred nasprotnikovimi vrati, a je poslal 
žogo Čez prečko. Podobne priložnosti so se 
vrstile druga za drugo do konca polčasa.

V drugem polčasu so domači spet začeli 
s hitrimi napadi, saj so hoteli na vsak način 
izenačiti in zmagati. Toda neprenehoma so se 
nadaljevali prizori iz prvega dela igre. Sele 
zadnjih pet minut igre so Mariborčani ure
dili svoje vrste, vendar je ostal rezultat ne
spremenjen.

Nafta : Ilirija 2:2 (1:0)
Lendava, 20. noo. Na razmočenem igrišču 

Nafte so danes domači kljub boljši igri pre
pustili točko gostom iz Ljubljane. Tekmo je 
pred kakimi 300 gledalci sodil Pliberšek iz 
Maribora.

Nafta: Klarič, kepe, Leban, Matičič, Var
ga, Bači, Posedel, Pintar, Kulčar, Simunku, 
Horvat.

Ilirija: Frič, Čretnik, Karič, Jenko, Sabol, 
Podlipnik, Breme, Djekič, Rojina, Spasič, 
Koršič.

Strelci: Za Nafto Kulčar v 27. in Varga 
v 67., za Ilirijo Rojina o 55. in 70. minuil.

Nafta je kmalu po začetku zagospodarila 
na igrišču. Kljub razmočenemu terenu je bila 
igra v prvem polčasu dokaj hitra in je večji 
del pripadala domači enajstorici. V 27. min. 
je Kulčar iz neposredne bližine dosegel vod
stvo za Nafto. Napadi gostov so bili v prvem 
polčasu redkejši, kadar pa so prišli napa
dalci gostov v kazenski prostor domačih, je 
znal vratar Nafte vselej pravočasno posre
dovati.

Začetne minute v drugem delu igre so 
prav tako pripadale domačim. Ilirija je ize
načila v 53. minuti iz prostega strela. V 61. 
minuti je bil v kazenskem prostoru zrušen 
Kulčar in najstrožjo kazen je zanesljivo re
aliziral Varga. Gostje so se ponovno zbrali 
in po krivdi domačega vratarja, ki je za
pustil svoje mesto, so v 70. minuti po Rojini 
dosegli izenačenje.

Domači so po pokazani igri zamudili pri
ložnost, da dosežejo prvo zmago v SCL, saj 
so bili mnogo boljši od gostov. Sodnik Pli
beršek je pogostokrat brez vzroka zaustavljal 
akcije obeh moštev.

Rudar : N. Gorica 5:1 (3:1)
Trbovlje, 20. nov. — V dokaj zanimivi 

tekmi, ki se je odvijala po blatnem in raz
močenem igrišču, so nogometaši Rudarja da
nes slavili visoko zmago nad enajstorico Nove 
Gorice. Moštvi sta nastopili takole:

Rudar: Zagorc, Knez, DeZelak, Bostič,
Sori, Pristov (Irt), Mak, Breznikar, Knaus, 
Jcrše, Opresnik.

Nova Gorica: Lutman, Gulin, Anic, Kraj
nik, Uršaj, Mozetič, Markič, Uršič, Faganel, 
Kuzmin, Černič.

Sodnik: Kičan (M. Sobota).
Strelci: Knaus v 7., 42. in 55., Jerše o 45. 

in Mak v 76. minuti za Rudarja ter Uršič 
o 12. minuti za Novo Gorico.

Napad Rudarja je že v prvih minutah 
ustvaril več priložnosti pred vrati Nove Go
rice, vendar se je obramba gostov srčno bo
rila. Kljub temu pa je Knaus že v 7. minuti 
žogo Čez vratarja usmeril v mrežo, Nogome
taši iz Nove Gorice so odgovorili s protina
padi in v 12. minuti s strelom Uršiča izena
čili. Za ves prvi polčas velja, da sta obe 
moštvi igrali dokaj hitro in prodorno, tako 
da so se razburljivi dogodki vrstili pred 
enimi in drugimi vrati. To še posebno velja 
za zadnje minute prvega polčasa, ko jc 
Knaus dosegel drugi gol, Jerše pa tik pred 
koncem polčasa še tretjega za domačine. Po 
odmoru se je nogometašem obeh enajstoric 
precej poznalo, da igrajo na težkem igrišču, 
saj so bili že precej utrujeni. Prav zaradi 
tega so verjetno ostale mnoge priložnosti za 
dosego gola neizkoriščene. Do konca so Ru
parjevi napadalci še dvakrat potresli mrežo 
gostov — v 55. minuti so gledalci zaploskali 
kombinaciji Jeršc-Knaus, ki se je končala 
z lepim strelom zadnjega — 4:1, za tem pa 
jc Mak z glavo usmeril v mrežo še žogo iz 
kota — 5:1. Rudar je imel še nekaj prilož
nosti, najlepša je bila ona v 78. minuti, ko 
je Opresnik strelial ''n*>'stmetrovko točno v 
|{oke vratarju Nove rv-or.

Kladivar : Olimp 8:0 (2:0)
Celje, 20. nov. — V celjskem dcrbyju je 

danes na igrišču Olimpa Kladivar zasluženo 
premagal enajstorico Olimpa. Ob lepem sonč
nem vremenu sta moštvi nastopili v nasled
njih postavah •

Kladivar: Bencik, Hočevar, CokliČ, Skc- 
delj. Vodeb, šter, Sildenfeld (Marinček), Perc, 
Sega, Hribernik, Kokotcc.

Olimp: Knapič, Hojnik, Mirt, Grum, Co
kliČ, Korošak, Rezar, Ubovič, Posinek, Flor
jane, Demirovič.

Strelci: Sega v 18. in 62., Marinček v 52. 
in 88., Sildenfeld v 26., Perc v 60. in Hri
bernik v 89. minuti za Kladivarja. — Sodnik 
Tavzes iz Ljubljane. — Gledalcev 2000.

Kladivar je z dobro igro, zlasti v drugem 
polčasu katastrofalno porazil mestnega riva
la. Blatno igrišče je onemogočilo lepšo iu 
smotrnejšo igro. Na gol je bilo treba čakati 
do 18. minute, ko je Hribernik lepo prodrl 
po desnem krilu in ostro streljal. To žogo 
je Sega prestregel z glavo in že se je zna
šla v mreži. V 26. minuti je Sildenfeld po 
krivdi domačega vratarja dosegel drugi gol 
za Kladivarja. Do konca prvega dela je Kla
divar uprizoril še nekaj lepih akcij, ki pa 
niso prinesle zaželenega uspeha. Napadalci 
Olimpa so bolj redko prihajali do golovc 
črte Kladivarja. V drugem delu je vstopil 
Marinček, ki je zamenjal sicer dobrega Sil- 
denfelda. V igro je vnesel precej živahnosti 
in že v 52. minuti je na lep predložek Šege 
dosegel tretji gol za svoje moštvo. Samo dve 
minuti kasneje je bil Marinček spet uspešen. 
Od tega trenutka dalje se je Olimp le krče
vito branil. V 60. in 62. minuti je Kladivar 
po Percu in Šegi zvišal na 6:0! Do konca 
igre so bili igralci Kladivarja v popolni pre
moči. Ko so gledalci že zapuščali igrišče, sta 
padla še dva gola, in sicer v 88. minuti po 
Marinčku in 89. minuti po Hriberniku. Na 
splošno lahko rečemo, da je kladivar vse
stransko zadovoljil, Olimp pa razočaral.

REZULTATI - MLADINCI
Rudar : Odred 2:2 
Ljubljana : Krim 4:1 
Maribor : Sobota 5:2 
Triglav : Slovan 3:2 
Kladivar : Olimp 0:1

(Nadaljevanje s 1. strani)

Zagreb : Odred 4:2 (1:1)
Zagreb, 20. nov. Na igrišču Zagre

ba je ljubljanski Odred pred 1500 
gledalci podlegel domačemu mo
štvu. Tekmo je slabo sodil Jelenko- 
vič iz Beograda.

Zagreb: Duplančič, Gajekovič, Ma
rušič, Aumiler, Slanišič, Muškovlč 
(Vrbolec), Kralj, Klobučar, Martin- 
ko, Vuk, Azimovič,

Odred: Mozetič (Novak), Medved, 
Udovič, Plavile, Becič, Gugolj, 
Zdravkovič, Raškovič, Virant, 
Kranjc, Oblak.

Strelci: zn Zagreb Kralj v 34. in 
83. minuti, Martinko v 59, in Vuk 
v 65., za Odred Oblak v 16. in 67. 
minuti.

Težko in razmočeno igrišče Za
greba so ljubljanski Odredovci za
pustili kot poražena enajstorica. 
Zgodilo bi se pa lahko nasprotno, 
kajti I.jubljančani so bili v začetku 
mnogo boljši nasprotnik. V tem delu 
igre so imeli Odredovci vrsto lepih 
priložnosti za dosego gola. Toda na
padalci Odreda so se le enkrat raz
veselili. Oblak, najnevarnejši med 
Odredovimi napadalci, je z močnim 
udarcem s kakšnih 18 metrov zatre
sel Duplančičevo mrežo in dosegel 
vodstvo za svoje moštvo. Morda bi 
zagrebški vratar lahko ubranil, 
vendar ga je Oblak prevaril, tako 
da se je. vratar namesto v levo 
vrgel v desno. Čeprav je bil Odred 
v vodstvu, si Zagrebčani niso dali 
vzeti poguma. Začeli so z borbeno 
igro in s pogostimi napadi. Domači 
navijači pa so morali čakati na iz
enačenje vse do konca prvega pol
časa. Nekaj minut preden je sodnik 
zakl jučil prvi del igre, je krilo Azi
movič prenesel žogo na nasprotno

stran, kjer se je znašel Kralj, ki 
je z udarcem po zeml ji poslal žogo 
v vrata.

Šele po tem izenačenju so pre
vzeli pobudo igralci Zagreba, ki so 
jo obdržali tudi v drugem polčasu. 
Zdelo se je, da so bili Ljubljančani 
demoralizirani. Igra se je začela 
odvijati na polovici Odreda in ni 
bilo treba dolgo čakati, da je Za
greb prišel v vodstvo. Najprej jo 
povedel Martinko z 2:1, nato pa še 
Vuk s 3:1. Vendar je še enkrat 
zmaga Zagreba postala vprašanje. 
Oblak je v 67. minuti še enkrat po
kazal svoje sposobnosti, ko je z 10 
metrov z mojstrskim strelom posta
vil rezultat 3:2.

V finišu se je razvil ogorčen boj. 
Namesto izenačenja, ki bi ga Odred 
docela zaslužil, pa so Ljubljančani 
v tem delu prejeli še en gol.

Pctrlizaii bliže cilju
V tekmi med Crveao zvezdo in Dinamom so si Zagrebčani pu

stili odvzeti točko. Čeprav že blizu zmage, saj so v drugem polčasu 
vodili z 2:0, so Zagrebčani dovolili, da jim je Crvena zvezda v silo
vitem finišu preprečila popoln uspeh. Nič manj zanimanja ni vzbu
dila važna tekma današnjega kola v Novem Sadu med Vojvodino in 
Partizanom. Partizan je pobral obe točki in tako je s 14 točkami sam 
na vrhu prvenstvene lestvice. Prvo zmago v letošnjem prvenstvu je 
dosegel na svojem igrišču Vardar, ki je premagal moštvo Radmckcga. 
S to zmago se je Vardar za sedaj rešil zadnjega mesta m ga prepustil 
Sarajevu, ki je tokrat izgubilo z OFK Beogradom. Hajduk je na do
mačem igrišču igral z mestnim rivalom le neodločeno. Mostorcani so 
z uspehom odpravili Rijeko.

Crvena zvezda : Dinamo 2:2 (0:1)
Beograd, 20. novembra. Tekmo na 

stadionu JLA je pred 15.000 gledalci 
sodil dobro ljubljanski sodnik Gvar- 
dijančič.

Crvena zvezda: Vukičevie, Dar
kov ič, Tomič, Tasič, Zebec, Mitič, 
Miloševič, Melič, Mijuškovič, Kostie, 
Rudinski.

H«gMaeiRi rezultati
• LJUBLJANSKA PODZVEZA 

Člani:: Bratstvo (Hrastnik) . Sava (Tacen) 
5:0, PapirniČar : Rudar (lir) 2:1, Rudar B : 
Odred B 4:3, Litija : Duplica 4:2.

Mladinci: Bratstvo (Hr) : Sava (Tacen) 
3:0, Papirničar Rudar (Hr) 2:2, Litija : 
Duplica 1:1.

KOPRSKA PODZVEZA 
Člani: Izola : Tomos 2:1, Postojna : Par

tizan II. Bistrica 2:3, Sidro : Tomos B 0:3 
p. f., Pivka : Tabor ni bila odigrana, ker 
je igrišče pod vodo. Jesenski prvak je po
stala enajstorica Izole, ki^ ima 10 točk, za 
njo pa so se razvrstili; Tomos 9, Tabor 9 itd.

GORIŠKA PODZVEZA 
Člani: Tolmin . Branik 7:6, Adrija : Vi

pava 2:0, Anhovo : Primorje ni bila odigrana 
zaradi goste megle. Po predzadnjem kolu 
vodi Branik z 10 točkami pred Anhovim, 
Tolminom, Adrijo itd.

MARIBORSKA PODZVEZA 
Člani: Korotan B : Maribor B 2:8, Nafta 

B : Tišina 3:2, Sobota B : Dobrovnik 3:2, 
Drava : Sever 4:0.

Mladinci: Korotan : Maribor B 1:4, Dra
va : Sever 5:0.

Olimpijski triatlon: TV D Partizan Piran ; 
Partizan Rudar Vel. 7:5, lahka: Krcvsel (Ve
lenje) 246 kg, srednja: Frančeškin (Piran) 
250 kg, polležka: Likar (Piran) 252 kg.

Dinamo: Ir;)vic, Šikič, Markovič, 
Šantek, Crnkovič, Perušič, Čonč, 
Matuš, Gašpert, Lamza, Dugandjija.

Strelci: Matuš v 40. minuti in Du
gandjija v 65. minuti za Dinamo 
ter Piudinski v 77 minuti in Zebec 
v 82. minuti za Crveno zvezdo.

Neodločen rezultat je popolnoma 
realen. Medtem ko jc bil Dinamo 
v prvem polčasu v celoti boljši, je 
Crvena zvezda proti koncu teikme 
izvedla pravo obleganje vrat. 15 000

V prvi tački na petkovi seji Sekre
tariata Partizana in Športne zveze 
Slovenije so razpravljali o proraču
nu za leto 1961. Proračun za nasled
nje leto je nekoliko višji, kar pa je 
razumljivo, saj so sredstva, ki so bila 
na razpolago doslej, zadoščala le za 
najnujnejše potrebe. V naslednjem 
letu bo posebna skrb posvečena kva
litetnemu športu, Seveda tudi neko
liko večja sredstva ne bodo zado
ščala, da bi na tem področju dosegli 
kaj več Treba bo zato' osnovati po
seben fond, v katerega se bodo z 
organizirano akcijo stekala sredstva 
za kvalitetni šport. To bo prav go
tovo pomemben korak, da bodo Imel' 
tudi kvalitetnejši športniki na raz
polago več sredstev. Znano je tudi, 
da je velik odstotek denarja od 
športnih prireditev namenjen za raz
ne dajatve. Treba bo doseči, da bodo 
dajatve skrčene le na najnujnejše, 
tako da bo čim več denarja ostalo za 
potrebe športa.

Treba bo tudi doseči, da bo denar, 
ki se steka prt športni stavi, v večji 
meri ostajal za potrebe športa. Zna
no je namreč, da so. odslej dajatve

Beograjčanov, ki so kljub zelo sla,; 
bemu vremenu prišli na tekmo, ni 
bilo razočaranih. Videli so razbur
ljivo in zelo zanimivo tekmo.

VELEŽ : RIJEKA 2:0 (0:0)
VARDAR : RADN1CK1 3:2 (2:1)

HAJDUK : SPLIT 1:1 ((0:1) 
BEOGRAD : SARAJEVO 2:1 (2:1) 

VOJVODINA : PARTIZAN 0:1 (0:1)

OSTALI REZULTATI
Nogomet:

Jesenice : Siidost Wien 5:3
Košarka:
LJUBLJANA : MLADOST 81:71 

(33:37)
Postojna Gozdarska sred. šola 56:37 

Rokomet:
Indust. kov. šola Koper ; Partizan Piran H 

Partizan Koper : ESS 17:10 
Odbojka:
Garnizon JLA Postojna : Športno društvo 

gozd. šola Postojna 3:2

tolikšne, da ostane za gradnjo šport
nih objektov prav malo. Seveda se 
pri tem ne moremo ogreti, naj bi 
športno stavo zopet ukinili, ampak 
moramo doseči, da bo ostalo čim več 
denarja za športne objekte.

V drugi točiki je šef Strokovnega 
centra (to je novo Ime za strokovni 
odsek pri Športni zvezi Slovenije) 
prof. Kolarič, povedal nekaj misli, 
kako bomo lahko najprej dosegli 
tudi v kvaliteti večje uspehe. Naši 
strokovnjaki bodo morali obiskati 
razne centre v tujini, kjer se bodo 
seznanili z naj novejšimi oblikami 
deda. Seveda se zdi njegov načrt 
pravzaprav fantastičen. Vendar le v 
primeru, če gledamo na delo, ki je 
bilo doslej doseženo na tem področ
ju. Zavedati se moramo tega, da bo
mo morali tudi na področju športa 
smele j e stopiti v korak z naprednej
šimi narodi. Seveda pa bo treba iz
delati podroben spored, ki bo dobro 
proučen, tako da bodo odšli v tujino 
le ljudje, od katerih bomo imeli res 
koristi. Razumljivo pa je, da bo mo
ral Še prej dobiti tudi poklic, Športni 
trener, večje priznanje.

SEJA SEKRETARIATA PARTIZANA IN ŠPORTNE ZVEZE SLOVENIJE

BiH moramo smelejši

I. ZVEZNA LIGA
II. ZVEZNA LIGA 

ZAHOD

II. ZVEZNA LIGA 
VZHOD SC LIGA

SLOVENSKA 
MLADINSKA LIGA

• Novi Sad 9 8 i 0 21:9 17
Partizan 9 6 2 1 19:7 14 2elj ezmčar 9 7 1 1 21:7 15 Budučnost 9 6 2 1 19:8 14 Maribor 9 7 0 2 26:9 14 Maribor 9 8 1 0 27:7 n

Dinamo 9 5 3 1 16:9 13 Trešnjevka 9 6 1 2 20:14 13 Radnioki (N) 9 4 4 1 18:11 12 Rudar 9 5 2 2 20:15 12 Olimp 9 5 3 1 16:6 13
Beograd 9 4 4 1 12:8 12 Borac 9 6 1 2 19:14 13 Srem 9 4 3 2 15:13 11 Krim 9 5 1 3 22:10 11 Rudar 9 4 2 3 29:14 10
Crv. zvezda 9 4 4 1 16:12 12 Lokomotiva 9 3 4 2 13:14 11 Radnički (S) 9 4 1 4 21:17 9 Ljubljana 9 4 3 2 22:11 11 Slovan 9 5 0 4 18:18 10
Rij eka 9 5 1 3. 11:13 11 Čelik 9 4 1 4 16:14 9 Q l* L Q Ič' o 0 v 2 11:11 9 Sobota 9 4 3 2 15:9 11 Triglav 9 4 2 3 15:17 10
Vojvodina 9 4 1 4 17:8 10 Šibenik 9 4 1 4 17:20 9 Opal lalv

Mačva o 'l
9
o A 19.) J. o Ilirija 9 4 2 3 14:10 10 Sobota 9 5 0 4 21:23 10

Hajduk 8 3 4 1 11:7 10 Zagreb 9 4 0 5 22:23 8 V J IS . o Kladivar 9 4 I 4 27:18 9 Odred 8 4 l 3 19:16 9
Split 9 2 3 4 11:15 7 Varteks 9 4 0 5 13:20 8 Radnički (K) 9 4 0 5 15:17 8 Olimp 9 4 1 4 17:28 9 • Ljubi jam 9 4 0 5 22:22 8
Velež 9 2 3 4 11:17 7 Sloboda 9 2 3 4 17:17 7 Rudar 9 2 2 5 12:19 6 Slovan 9 2 4 3 19:15 8 Kladivar 8 3 1 4 23:21 7
Hodnički 9 2 0 7 12:20 4 Proleter 9 3 1 5 17:15 7 Pobeda 9 3 6 6 13:22 6 Nova Gorica 9 2 3 4 16:26 7 Kovinar 6 3 0 3 13:8 i
Vardar 9 1 2 6 5:16 4 Karlovec 9 1 3 5 14:22 5 Račka 9 1 2 6 13:19 4 Triglav 9 2 1 6 17:23 5 Krim 9 1 0 8 6:32 2
Sarajevo 8 1 1 6 11:20 3 Odred 9 0 4 5 11:19 4 Sn t leska 9 9 4 5 8:18 4 Natfa 9 0 1 8 4:45 1 ' Ilirija 8 0 0 8 4:29 0


